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سخنگوى كميسيون آموزش خبر داد
 تعيين  تكليف استخدام معلمان حق التدريسى 

تا يك ماه آينده

قدس بررسى مى كند
ورزش همگانى 

قربانى  كاهش بودجه

معاون مطبوعاتى وزير ارشاد:
افزايش تعرفه واردات كاغذ منتفى شد

دلايل تمايل اندرويدى ها به آيفون
سخت افزار: بتازگى يك 
نظرسنجى انجام شده كه 
نشان مى دهد حدود 30 
درصد از كاربران اندرويد 
در حــال فكر كــردن به 
خريد يك آيفون هستند. 
ايــن نظر ســنجى دقيقاً 
پس از انتشار برترين هاى 
سامسونگ، گوگل و اپل انجام شد اما به نظر مى رسد 
كه كاربــران اندرويدى از وضعيــت اندرويد راضى 
نيستند. تحقيقات نشان مى دهد كه سه عامل مهم، 
كاربران اندرويدى را به طور جدى به ســمت آيفون 
مى كشاند. ماهيت متن باز اندرويد به اين معنى است 
كه ده ها نســخه مختلف از اين سيستم عامل وجود 
دارد ولى گــوگل جديداً به روزرســانى هاى خود را 
منظم تر كرده است. اما اين حس كه اندرويد نسبت به 
iOS از امنيت كمترى برخوردار است همچنان براى 
كاربران نگران كننده اســت. سوئيچرهاى سيستم 
پيوستگى اپل، رمزهاى عبور، تنظيمات، عكس ها و 
ويديوها را در دستگاه هاى اپل همگام سازى مى كنند. 
البته Android نيز از يك ويژگى مشابه بهره برده 
اســت، اما اين قابليت در اندرويد عملى و قابل اجرا 
نيست. يكى ديگر از تفاوت هاى بزرگ اين دو كمپانى، 
سيستم سرويس و پشتيبانى مشتريان است. ارتباط 
با گوگل و تلاش براى دريافت پاسخ از اين شركت كار 
بسيار سختى است در حالى كه سيستم پشتيبانى 
اپل بسيار قوى است و مشتريان به راحتى با كمپانى 

ارتباط برقرار مى كنند.

رمز موفقيت «ميت 10»  در بازار
 Mate جى اس ام: بى شــك گوشــى هاى سرى
هوآوى را بايد جزو موفق ترين محصولات اين شركت 
دانست. باترى بزرگ4000 ميلى آمپرى اين گوشى، 
همه رقبا را پشت ســر مى گذارد و مى توان تا 2 روز 
بدون دغدغه از اين گوشــى اســتفاده كرد. تراشه 
NPU ميت 10 اين امكان را به گوشى مى دهد تا در 
هر كارى از هوش مصنوعى استفاده كند و با شناخت 
رفتار كاربر، عملكرد بهترى داشــته باشد. دوربين 
دوتايى ميت 10 ساخت شركت مشهور لايكا يكى 
از بهترين دوربين ها در ميان پرچمداران بازار است. 
لنزهاى 20 و 12 مگاپيكسلى ميت 10 توانسته در 
تست DXOMark نمره 97 را كسب كند كه آن 
را هم تراز با آيفــون 10 در رده بهترين دوربين هاى 
موبايل جهان قرار مى دهد. يكى از ويژگى هاى جالب 
پرچمدار جديد هــوآوى PC Mode نام دارد كه 
همچون لوميا 930 و گلكسى اس 8 مى تواند به يك 
رايانه شخصى تبديل شود. مزيت ميت 10 نسبت به 
S۸ اين است كه نياز به دستگاهى جداگانه ندارد و 
 HDMI به Type-C تنها با استفاده از يك تبديل
مى توان گوشى را به نمايشــگر بزرگ وصل كرد. به 
اين ترتيب رابط كاربــرى EMUI به رابط كاربرى 
مشــابه رايانه بدل مى شــود كه با اتصال ماوس و 
كيبورد مى توانيد كارهاى خود را انجام دهيد. ميت 
10 هوآوى چه از نظر طراحى و كيفيت ســاخت و 
چه از نظر مشــخصات فنى و عملكرد جزو برترين 
گوشى هاى بازار است اما با قيمتى حدود 2/5 ميليون 

تومان ارزش خريد زيادى دارد.

نتايج يك پژوهش در دانشگاه 
ماساچوست نشان داد

«جوش شيرين» بهترين ضدعفونى 
كننده ميوه ها و سبزيجات

ترجمه/ مريم ســادات كاظمى: نتايج آخرين 
پژوهش ها نشــان مى دهد كه «جوش شــيرين» 
بهترين مــاده مؤثــر، در دســترس و ارزان براى 

ضدعفونى ميوه ها و سبزيجات است. 
امــروزه آفت كش ها و ســموم شــيميايى كاربرد 
بسيارى در كشاورزى دارند كه مى تواند زمينه ساز 
بيمارى هايى مانند ســرطان، بيمارى هاى اعصاب، 
اختلالات بارورى و... بشود. اين مسئله سال هاست 
كه متخصصان را به جست وجوى روش هايى براى 

ضدعفونى مؤثر ميوه ها و سبزيجات واداشته است. 
در ايــن باره گروهــى از پژوهشــگران دانشــگاه 
ماساچوست تعدادى سيب را به دو آفت كش مرسوم 
كشاورزى آغشته كرده و پس از 24 ساعت اقدام به 
شست وشوى سيب ها كردند. تعدادى از آن ها تنها 
بسادگى با آب لوله كشى شسته و تعدادى ديگر در 
محلول آب ژاول قرار گرفت. چند عدد نيز در ظرفى 
از آب و جوش شيرين به مدت 15 دقيقه قرار گرفت. 
نشــريه در  كــه  پژوهــش  ايــن  نتايــج 
 Agricultural and Food Chemistry به 
چاپ رســيد، حاكى از آن بود كه استفاده از جوش 

شيرين مؤثرترين روش خواهد بود. 
اين راهكار در مورد توت فرنگى نيز تأييد شــد كه 
مزيت ديگــر آن قابليت دسترســى و قيمت ارزان 
براى همه است و مى تواند تا حدى نگرانى در مورد 
عوارض آفت كش ها را مرتفع كند؛ البته از آنجا كه 
متأسفانه در بعضى موارد از سمومى استفاده مى شود 
كه حتى تحت تأثير جوش شيرين نيز به طور كامل از 
بين نمى روند، پوست گرفتن ميوه هايى مانند سيب 

مى تواند احتمال خطر را باز هم كمتر كند.
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بازار همراه

كلينيك سلامت

محيط زيستارتباطات و اطلاعات

ايسنا: رئيس مركز برنامه ريزى و بودجه سازمان حفاظت محيط زيست گفت: با 
توجه به اينكه ماده 2 قانون برنامه ششم، محور اصلى برنامه را آب و محيط زيست 
اعلام كرده اســت، دولت در بودجه تقديمى به مجلس، اهتمام ويژه اى نسبت به 
موضوعات آب و محيط زيست دارد. امير مهاجرى افزود: ميانگين رشد اعتبارات 
هزينه اى دولت 9 درصد است اما رشد اعتبارات هزينه اى سازمان حفاظت محيط 
زيست حدود 25 درصد لحاظ شده است. افزون بر اين رديف هاى مرتبط اعتبارات 
هزينه اى حدود 104 درصد رشد دارد كه برگرفته از تصويب قوانينى مانند قانون 

هواى پاك و قانون حفاظت و احياى تالاب ها است.
وى گفت: به طور كلى سهم امور محيط زيست در بودجه عمومى دولت حدود 2 دهم درصد در سال 97 پيش بينى شده و سهم مقابله 
با پديده گرد و غبار، 525 ميليارد تومان، آبخيزدارى و ساماندهى پسماندهاى كشور نيز حدود 2ميليارد دلار معادل 7000 ميليارد 

تومان پيش بينى شده است. همچنين براى توسعه مكران 100 ميليون دلار معادل 350 ميليارد تومان در نظر گرفته شده است.
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زندگى/ اميد پويا: رئيس كميته ارتباطــات مجلس گفت: اپراتورها بايــد ده ثانيه اول 
ارتباطاتى كه با قطعى مواجه مى شوند را رايگان حســاب كنند. رمضانعلى سبحانى فر در 
گفت و گو با قدس افزود: ســازمان تنظيم مقررات بر اساس شاخص هايى كه تعريف كرده 
است بايد منافع مشــتركان را لحاظ كند و با اپراتورهايى كه شاخص هاى كيفيت را رعايت 
نمى كنند برخورد جدى داشته باشــد. وى تصريح كرد: اختلالات تلفن همراه اگر مقطعى 
باشد تا حدى توجيه است اما متأسفانه امروز اختلالات به حدى است كه مردم را كلافه كرده 
است. سبحانى فر افزود: اختلالات ادامه دار و تا بدين حد، به هيچ وجه قابل قبول نيست، زيرا 
علاوه بر هزينه روانى كه اين اختلالات بر مردم تحميل مى كند، در حال حاضر هزينه مادى 
آن نيز از جيب مردم پرداخت مى شود. وى با بيان اين كه متأسفانه نظارت در اين حوزه بسيار 

ضعيف است، ادامه داد: وزارت ارتباطات بايد سامانه اى را طراحى كند كه قطعى و اختلالات تلفن هاى همراه را مشخص و هزينه آن را لحاظ نكند.

رئيس كميته ارتباطات مجلس در گفت و گو با قدس:
اپراتورها بايد هزينه اختلالات تلفن همراه را پرداخت كنند

 زندگــى/ رضا طلبى      يكى از 
بحث هايى كه در سال هاى گذشته 
و بــا رونق گرفتن «پيام رســان ها» 
در فضاى مجــازى، همواره داغ بــوده، موضوع 
پيام رســان هاى داخلى و ضرورت حمايت دولت 
از آن هاست. پرســش اين است كه چرا دولت از 
پيام رسان هاى داخلى حمايت نمى كند و آيا مردم 
رغبتى به اســتفاده از اين پيام رســان ها ندارند؟ 
در اين باره با روح االله مؤمن نســب، كارشناس و 

تحليلگر فضاى مجازى گفت و گو كرده ايم.
* به نظر شما آيا مسئولان وزارت ارتباطات 
به بومى كردن پيام رسان ها اعتقاد دارند يا 

نگاهشان به خارج است ؟ 
** طبيعتاً وزارت ارتباطات چون تاكنون نتوانسته 
زيرساخت هاى فناورى ارتباطات را وارد كشور كند، 
متأسفانه زيرســاخت هاى مورد نظر براى توسعه 
نرم افزارهاى داخلى را هم نتوانســته است به طور 
كامل فراهم كند. از طرفى مســئله پيام رسان به 
صورت خاص تحت نظر شوراى عالى فضاى مجازى 
و يك مسئله حاكميتى اســت و وزارت ارتباطات 
مكلف است طبق نظر شوراى عالى فضاى مجازى 
كه مصوبات آن، اسناد بالادستى به حساب مى آيد 
از پيام رســان هاى داخلى حمايت كند و مى توان 
گفت مصوبه شوراى عالى فضاى مجازى كه حمايت 
از نرم افزارهاى داخلى و مسدود كردن نرم افزارهاى 
خارجى اســت، مصوبه خوبى است؛ به شرطى كه 
خوب اجرا شــود و وزارت ارتباطات هم در اجراى 
آن تلاش و عزم كافى را داشته باشد كه البته چنين 

عزمى تا به حال ديده نشده است.
* به نظر شما مردم به پيام رسان هاى داخلى 

اعتماد مى كنند؟ 
** ببينيد، مردم به اين دليل كه تلگرام از سيستم 
رمز كردن پيام ها براى امنيت و محرمانگى پيام ها 
استفاده مى كند و البته برخى ديگر از قابليت هاى 

آن تمايل به اســتفاده 
نرم افــزار  ايــن  از 
دارنــد در حالــى كه 
پيام رسان هاى داخلى 
هم به گفته مديرانشان، 
از آخرين الگوريتم هاى 
رمــز كــردن پيام ها 
براى حفظ امنيت آن اســتفاده مى كنند و داراى 
قابليت هاى مشابه تلگرام هستند، پس از اين جهت 
مشكلى نيست. مشكل اينجاست كه مردم با مزاياى 

استفاده از پيا م رسان هاى داخلى آشنا نشده اند.
از جمله مزايايى كه پيام رسان هاى داخلى دارند، 
اين است كه پيام ها از كشور خارج نمى شود و اگر در 
داخل كسى شما را هك كند، پليس براحتى هكر 
را پيدا مى كند. پيام رســان هاى داخلى از محتواى 
ســالمى برخوردارند و به عنوان مثــال كانال هاى 
ترويج ابتذال و بــه انحراف كشــيدن نوجوانان و 
جوانان در آن ها وجود ندارد. همچنين با استفاده 
از اين پيام رسان ها، بهاى اينترنت براى كاربران تا 
يك سوم كاهش پيدا مى كند، شبكه ملى اطلاعات 
رونق مى گيرد و صدالبته ســرعت پيام رسان هاى 

داخلى هم نســبت به خارجى خيلى بالاتر است؛ 
چون شــبكه هاى خارجى سِرورهايشان خارج از 
كشور است و اطلاعات شــما بايد از 17 نقطه دنيا 
عبور كند تا به سرور اصلى برسد. اگر يك نرم افزار 
بتواند تا يك ميليون نفر را تحت پوشش قرار دهد 
اين قابليت را دارد كه تا 10 ميليون نفر را نيز پوشش 
دهد و از اين حيــث خرده اى بر پيام رســان هاى 
داخلى نمى توان گرفــت. از طرفى همه مخاطبان 
تلگرام در حال حاضر از زير ســاخت هاى كشــور 
خودمان براى دسترسى به اين نرم افزار ها استفاده 

مى كنند.
* بــا وجــود اينكه چند ســال اســت 
پيام رسانهايى مانند سروش، بيسفون، گپ 
و... موجود است، چرا مردم بازهم از تلگرام 

استفاده مى كنند؟
** زيرا پيام رسان هاى داخلى عموماً نسخه صفر 
آن موجود اســت؛ جز ســروش كه دو ماهى است 
كه نسخه اصلى آن ارائه شده اســت. افزون بر آن 
پيام رسان هاى داخلى تبليغات وسيعى هم نداشتند. 
از طرفى مســئله كاپيتولاسيونى كه در حوزه پيام 
رسان ها وجود دارد، موجب مى شود كه نرم افزارهاى 

خارجى آزادانه عمل كنند. آن هــا هيچ ماليات و 
عوارضى پرداخت نمى كنند و به قوانين كشور هم 
بى اعتنا هستند و كســى هم به آن ها كارى ندارد، 
ولى پيام رســان هاى داخلى نياز به پنج نوع مجوز 
دارند و بايد ماليات بپردازند. قوانين را رعايت كنند 
و حتى بابــت ترافيك هم پــول بدهند كه موجب 
مى شود نتوانند درست رشــد و توسعه پيدا كنند 
و رقابت كنند. برخى ســنگ اندازى هاى منفعت 
طلبان نيز در برابر آن ها صورت مى گيرد. از طرفى 
برخى ســعى دارند يك نوع دامپينگ و انحصار در 
بين نرم افزارهاى داخلى ايجــاد كنند كه مغاير با 
اصل 44قانون اساسى است. به طور كل اگر موانع از 
سر راه پيام رسان هاى داخلى برداشته شود، برنامه 
نويسان قدرتمندى در داخل كشور داريم كه در دنيا 

صاحب رتبه هاى برتر هستند.
* آيا اگر تلگرام تابع قوانين ايران باشد، باز 

هم مسدود خواهد شد؟ 
** هدف تلگرام ايجاد مشــكل براى ايران است. 
تلگرام را صهيونيست ها تهيه كرده اند و بعيد است 
بتوانند با ايران كنار بيايند و اگر كنار بيايند و تابع 

قوانين ايران باشند، بايد به اصل تلگرام شك كرد.
* آيا ســاير كشــورها اجــازه مى دهند 
پيام رسان هاى خارجى در كشورشان آزادانه 

فعاليت داشته باشند؟
** به هيچ عنوان! بخصوص كشــورهاى صنعتى 
مثل كره، ژاپن، چيــن، انگليس، آلمــان، كانادا، 
آمريكا و حتى ديگر كشورها قوانين سختگيرانه اى 
براى حفظ اطلاعات كاربران خود و حريم امنيتى 
كشورشــان دارند، مگر اينكه پيام رسان خارجى 
كاملاً تحت نظر خودشــان باشــد يــا اينكه مثل 
چين، كــره و روســيه و برخى كشــورهاى ديگر 
اين ها شــبكه هاى اجتماعى داخلى خود را توسعه 
مى دهند. حتى ارتباط با خارج از كشورشان را نيز 

از طريق نرم افزارهاى داخلى شان انجام مى دهند.

يك كارشناس رسانه در گفت و گو با قدس:

پيام رسان هاى خارجى حق كاپيتولاسيون دارند 
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کوتاه و خواندنی

ایرنا: حســین انتظامی معاون مطبوعاتی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: با 
مســاعدت بانک مرکزی که ارز مبادله ای در اختیار وارد کنندگان کاغذ قرار داد 
یک محموله ١٠ هزار تنی کاغذ روزنامه و کاغذ تحریر در حال ترخیص از گمرک 
اســت و تا هفته آینده به انبارهای چاپخانه می رســد. وی افزود: با نگاه مثبت 
دولت به حوزه نشر و مطبوعات، موضوع افزایش تعرفه واردات کاغذ منتفی شد 
تا شــایعاتی که در این زمینه موجب بلاتکلیفی واردکنندگان شده بود، خود به 

خود منتفی شود.

افزایش تعرفه واردات کاغذ منتفی شد

تسنیم: علی اکبــر یساولی، بنیانگذار انتشارات »یســاولی«، روز گذشته بر اثر 
کهولت سن در 93 سالگی دار فانی را وداع گفت. مراسم تشییع مرحوم یساولی 
امروز از مقابل منزلش در خیابان قنات کوثر تهران انجام می شود. همچنین مراسم 
بزرگداشت وی فردا از ساعت8:3٠ تا ١٠ در مسجد الغدیر بلوار میرداماد برگزار 
می شود. وی در سال ١33٠ انتشارات »یساولی« را بنیان  گذاشت. این انتشارات 
از آغاز شکل گیری تا به امروز در حفظ و پاسداشت و نیز نشر و معرفی ویژگی های 

فرهنگ و هنر ایرانی پای فشرده و تلاشی مستمر و بی وقفه داشته است.

درگذشت یک پیشکسوت صنعت نشر 

فرهنگ: مرضیه نظرلو، نویسنده کتاب »ام کاکا«، یکی از مشکلات خاطره نویسی 
در حوزه جنگ را جداکردن مصاحبه گر با نویســنده عنوان کرد. این نویســنده 
گفت: در بعضی از خاطره نگاری ها مصاحبه توسط شخص دیگری غیر از نویسنده 
انجام می شــود. این مسئله همیشه برای من سؤال بوده که چگونه نویسنده ای 
که گفت وگویی انجام نــداده و حال و حس خانواده ها را درک نکرده و حتی به 
شــهر مورد نظر سفر نکرده است، شروع به نوشتن می کند؟! به باور نظرلو، علت 

تصنعی بودن بعضی خاطره نگاری ها همین پشت میز نویسی نویسندگانش است.

مصائب پشت میز نویسی نویسندگان 

یک نویسنده و پژوهشگر ادبی: 

گنجینه های زندگی امام رضاj هنوز معرفی نشده اند 

 فرهنگ/ خدیجه زمانیان  جواد نعیمی،  نویســنده و پژوهشــگر، گفت: گنجینه ها ی بسیاری راجع به 
زندگی امام رضا)ع( وجود دارد که هنوز شناخته و معرفی نشده اند. نویسنده »عشق هشتم« با بیان این مطلب 
که نویسندگان هنوز از نمادهای تکراری مثل ضامن آهو فاصله نگرفته اند، یادآور شد: بعضی از نویسندگانی 
که در حوزه زندگی امام رضا)ع( دست به تولید اثر می زنند، حتی در زمینه استفاده از نمادهای تکراری به باورهای عامیانه 
مردم توسل جسته اند و به منابع معتبر مراجعه نمی کنند. مثلاً »ضامن آهو« حضرت رضا)ع( یک باور عامیانه و اشتباه است 
و آنچه در »عیون اخبار الرضا« آمده، روایت دیگری است. اما در همه این سال ها  نویسندگان تلاش نکرده اند که روایت ها ی 
درست را در آثارشان ارائه دهند. این نویسنده معتقد است که درباره زندگی امام رضا)ع( که با عنوان فرهنگ رضوی از آن 

یاد می شود، کار کیفی و کمّی مطلوب انجام نشده  و نویسندگان در 2 زمینه کمیت و کیفیت باید تلاش کنند. 
به گفته نعیمی ، ناشرانی که رویکرد مذهبی دارند باید بر روی انتشار این آثار و به خدمت گرفتن نویسندگان حرفه ای تلاش 
بیشتری کنند. وی توضیح می دهد: متأسفانه می بینیم که تعدادی از این ناشران کتاب ها ی داستانی چاپ می کنند در حالی 

که دلیل وجودی این ناشران انتشار و تولید آثار مذهبی باکیفیت و هدفمند است. 
این نویسنده که چندین کتاب با محوریت سیره امام رضا)ع( نوشته است، به ناشران توصیه می کند: خواسته نویسندگانی 
که در حوزه فرهنگ رضوی می نویسند، این است که دوباره این انتشارات در حوزه چاپ و تولید آثار کودک فعال شوند و 
گروه کودک که اخیراً تعطیل شده است، راه اندازی شود تا نویسندگان این حوزه با برنامه ریزی بهتری اقدام به تولید آثار 
کنند. »عشق هشتم«، »زیارت«، »قصه زائر کوچک« و »قصه های زندگانی معصومین)ع(« آثاری هستند که اخیراً توسط 

این نویسنده نوشته شده و به بازار کتاب آمده اند. 

نویسنده می گوید

چشم به راهی

آخرین دلیل غزل
 محبوبه بزم آرا  

در روشنای چشم تو تطهیر می شوم
آغاز یک جنون نفسگیر می شوم

چشمی که هر غروب برای سرودنش
با هر چه وزن و قافیه درگیر می شوم
آن سو نگاه توست که تکرار می شود

این سو منم که بسته به زنجیر می شوم
هر شب در عمق دیده من خواب می شوی

یک روز با ظهور تو تعبیر می شوم
ای آخرین دلیل غزل! بی صدای تو
مثل سکوت پنجره دلگیر می شوم

می آیی و مقابلم آیینه می شوی
آن وقت در نگاه تو تکثیر می شوم

جایزه جلال آل احمد 
پلی نیمه ویران

 کامران پارسی نژاد  
جایــزه ادبی جلال آل احمد که روزگاری تصور می رفت می تواند در گذر 
زمان در ارتقای ســطح کیفی آثار ادبی ملی  ایران مفید واقع بشود و به 
نوعی در گستره ادبیات معاصر کشور جریان سازی کند،  این روزها به پلی 
نیمه ویران مبدل شــده و عجیب است که هیچ یک از مسئولان ذی ربط 

 نگران  این فاجعه بزرگ ادبی نیستند. 
بی شــک انتخاب آثار ضعیف که نظام درونی و بیرونی سست و ضعیفی 
دارند و عملاً شایسته برگزیده شدن نبودند، بزرگ ترین ضربه ای است که 
طی چند ســال اخیر بر پیکره نیمه جان این جشنواره  وارد کرده است؛ 

جشنواره ای که بنیان گذارانش خواب های شیرینی برای آن دیده بودند. 
بــدون تردید بالابودن مبلغ جایزه که ابتدا قرار بود ١١٠ ســکه طلا به 
برگزیدگان اعطا بشود، ناخواسته اهمیت جشــنواره را دوچندان کرد و 
بالطبع سطح توقع همگان را مبنی بر انتخاب آثار بی بدیل و ارزشمند بالا 
برد. با کاهش تعداد ســکه ها و ناتوانی وزارتخانه ای که قرار است کارهای 
بزرگ انجام بدهد، باز هم جایزه مذکور اهمیت نسبی خود را حفظ کرد. 
اما پس از داوری های نه چندان ســنجیده و دقیق و انتخاب آثاری که از 
قوت و استحکام برخوردار نبودند و گاه متعلق به نوقلمی  تازه نفس بودند، 

ناگهان از ارزش ادبی جایزه کاسته شد. 
از دیگر اتفاقات ناخوشایندی که در سال های گذشته رخ داد، انتخاب آثار 
اعضای هیئت علمی  جشنواره بود که همان زمان اما و اگرهای بسیاری را 
به  وجود آورد و جالب است که نه داستان رخ داده پیگیری شد و نه فردی 
حاضر به پاسخگویی گشت. اخیراً انجمن قلم  ایران طی نامه ای اعتراض آمیز 
به وزیر محترم فرهنگ و ارشاد اسلامی به انتخاب دبیر جشنواره واکنش 
نشان داد اما متأسفانه هیچ پاسخی از سوی وزارتخانه داده نشده است. در 
نامه انجمن  قلم  ایران خطاب به وزیر محترم آمده است: »انجمن قلم  ایران 
به عنوان تنها تشکل  فراگیر از اهالی قلم کشور که بنا بر وظیفه تعیین شده 
برای آن در اساسنامه اش باید همواره رصد جریان ها و کنشگران  این عرصه 
را دنبال  کند، به دلیل مواضع فکری نامنطبق با ارزش های نظام مشارٌالیه 
- از جمله  اینکه مثلاً پدیدآورندگان و نهادهای انقلابی حوزه نشر را بخش 
»بی صلاحیت دولتی« می نامد- و نیز فقدان حداقل پیشینه و وزانت علمی  
لازم برای تصدی چنین مسئولیت خطیری، نگران دورشدن جایزه جلال 
از عدالــت و اعمال نظر در جهت خلاف معیارها و اهداف فرهنگی نظام 
اســت. بنابراین برادرانه از جنابعالی درخواســت می شود تا دیر نشده در 
خصوص  این انتصاب ناصواب دستور تجدیدنظر صادر فرمایید«. در پی این 
نامه، دکتر محسن پرویز، سخنگوی انجمن، طی مصاحبه ای اعلام داشت: 
»یکی از نکات اصلی که به نظر می رسد در انتصاب مربوط به جایزه جلال 
اتفاق افتاده، بحث کسانی است که با اصول حاکم در آن حوزه به نحوی 
مخالفت کرده اند. از جملة  این مخالفت ها مربوط به بحث مخالفت با جوایز 
دولتی و برگزاری جایزه ادبی توسط دولت بوده و از جملة موارد دیگر مثلًا 
زیر سؤال بردن فعالیت نهادهای انقلابی در حوزه نشر یا زیر سؤال بردن 
مصوبات شورای عالی انقلاب فرهنگی در خصوص ضوابط نشر است«. در 
چنین شرایطی احتمال می رود پایه های پل جایزه مذکور که ظاهراً هیچ 
ولی و قیّمی  ندارد و سال هاست به حال خود رها شده، فرو بریزد و همه 

چیز به پایان برسد.
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فرهنگ

قدس ماجرای حذف بزرگ ترین ماراتن علمی  کشور را بررسی می کند 

آزمون های متوالی جایگزین کنکور سراسری 

خرده روایت ها

 فرهنــگ/ زهره کهندل  گــردش مالی 8 
هــزار میلیارد تومانی صنعت کنکور، آن قدر رقم 
وسوسه کننده ای است که کاســبان این آزمون 
بزرگ سراســری را در صف اول مخالفان حذف 
آن قــرار دهد. ماجرای حــذف کنکور بار  دیگر 
بر ســر زبان ها افتاده اســت تا در روزهای شلوغ 
بهارستان، کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس 
را مجاب به پیگیری ماجرای حذف کنکور کند. 
رئیس سازمان سنجش به »مهر« گفته که همه 
مــا موافق حذف کنکور هســتیم اما باید معیار 
جایگزین داشته باشیم و قطعاً نمی توانیم کنکور را 

در رشته های پرمتقاضی حذف کنیم.  

 حساسیت کنکور را باید کم کرد 
اما طــرح جایگزین بهتر از کنکــور چه خواهد 
بود؟ در حال حاضر ســازمان سنجش و متولیان 
کنکور برنامه مشخصی برای جایگزینی ندارند. 
اما عبدالرسول پورعباس، رئیس پیشین سازمان 
ســنجش، در گفت و گو با خبرنگار ما می گوید: 
زمانی که در ســازمان ســنجش بودم، طرحی 
داشــتیم که آزمون کنکور چند نوبت در ســال 

برگزار شود تا حساسیت هایش از بین برود. 
به باور او، تنها راه حل همین اســت ولی آموزش 
و پرورش آمادگی اجرای آن را ندارد تا آزمون ها 
را به شــکل اســتاندارد برگزار کنــد. بر مبنای 
آزمون های غیراســتاندارد هم نمی تــوان برای 
رشته های پرمتقاضی گزینش درستی انجام داد. 
بنابراین تنها راه حل علمی  که اثرات مخرب کنکور 
4 ســاعته را از بین ببرد، این اســت که آزمون 
سراسری چند نوبت در سال برگزار شود و بهترین 
کارنامه داوطلب، ملاک گزینش قرار بگیرد. به باور 
پورعباس، اگر این آزمون ها به صورت الکترونیکی 
برگزار شود، هزینه های آن را می توان بسیار پایین 
آورد. در زمانی که ریاســت سازمان سنجش را 
بر عهده داشــتم، آزمون تافل IBT راه افتاد که 
آزمون بسیار حســاس و پیچیده ای است اما هر 
2 هفته یک بار برگزار می شد. بنابراین در سازمان 
سنجش توان برگزاری چند نوبت آزمون سراسری 

در سال وجود دارد. 

 برای رشته های پرمتقاضی 
پورعباس در دفــاع از طرحش می گوید: اکنون 
داوطلبــان کنکــور در آزمون های آزمایشــی 
کلاس های کنکور شــرکت می کننــد و مبالغ 
بیشتری را می پردازند. سازمان سنجش می تواند 
به جای یک آزمون کنکور، آزمون های متوالی را با 
هزینه کمتری برگزار کند و بالاترین نمره داوطلب 
ملاک گزینش او قــرار بگیرد.  او تحقق این امر 
را نیازمند جسارت و شجاعت مدیریتی می داند 
و اضافه می کند: این شــجاعت را در مســئولان 
فعلی نمی بینم چون مافیــای کنکور این اجازه 
را نمی دهد و با حذف کنکور، کاسبی شان کساد 
می شود.  رئیس پیشین سازمان سنجش توضیح 
می دهد: این چنــد نوبت آزمون را می توان برای 
رشته های پرمتقاضی برگزار کرد. معمولاً تعدادی 
از رشته های مهندسی، پزشکی، دندانپزشکی و 

داروسازی در دانشــگاه های تراز اول پرمتقاضی 
هستند که با برگزاری چند دوره آزمون می توان 
بالاتریــن کارنامه داوطلب را ملاک گزینش قرار 

داد. 
به گفته پورعباس، بیشــتر کشورها دارند با این 
سیســتم عمل می کنند. مثلاً آزمــون ورودی 
دانش آموزان به دانشــگاه 6 نوبت در سال برگزار 
می شــود چون یک نوبت برگزاری کنکور برای 

داوطلبان، اســترس زا اســت و ممکن است در 
روز برگزاری آزمون سراسری یکی بیمار شود یا 

مشکلی برایش پیش بیاید. 
پورعبــاس تأکیــد دارد که کنکــور را می توان 
حذف کرد به این شرط که آزمون های سراسری 
استاندارد در آموزش و پرورش برقرار شود. ولی در 
حال حاضر این وزارتخانه توانمندی انجام چنین 
کاری را نــدارد، ضمن اینکــه اراده ای هم برای 
انجام آن نیست. از سوی دیگر، سازمان سنجش 
متولی اجرای آزمون های سراســری در کشــور 
اســت چون امنیت آزمون ها بسیار مهم است و 
سیستم امنیتی که در این سازمان طراحی شده، 
در آموزش و پرورش نیست. سازمان سنجش اگر 
متولی برگزاری این آزمون ها باشــد، مطمئن تر 
اســت اما اراده ای در این سازمان برای اجرای آن 

وجود ندارد. 

او با بیان اینکه سازمان سنجش نیاز به یک تحول 
اساسی دارد تا مسئله کنکور را به طور شفاف حل 
کند، می گوید: بهتر اســت که این اتفاق زودتر 
بیفتد تا از بار روانی و مالی داوطلبان کم شــود. 
راه های علمی  هم برای همسان سازی آزمون ها از 
نظر سختی وجود دارد که این طرح را عملیاتی 

کند. 

 باید جلوی مافیای کنکور را گرفت 
اکثریت اعضای کمیسیون آموزش مجلس نگران 
این موضوع هســتند زیرا شرایط کنکور طوری 
شده اســت که اســترس زیادی به داوطلبان و 
خانواده ها وارد می کند. ســیدحمایت میرزاده، 
سخنگوی کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس، 
با بیان این مطلب بــه خبرنگار ما می گوید: این 

شرایط قابل قبول و منطقی نیست. 
او ادامــه می دهــد: مؤسســات آمادگی کنکور 
هزینه های مالــی زیادی را به خانواده ها تحمیل 
می کنند و اصلاً مسیر تعلیم و تربیت را منحرف 

می کنند. 
علیرضا ســلیمی، عضو کمیســیون آموزش و 
تحقیقات مجلس، هم تأکید دارد که حذف کنکور 
مصوبه مجلس شورای اسلامی  و یک قانون است 

که باید اجرایی شود. 
او با اشــاره به گردش مالی کنکور، خاطرنشان 
می کند: امروز عــده ای به دنبال سوء اســتفاده 
از علاقه مندی جوانان به دانشــگاه هســتند و 
با برگــزاری کلاس های آموزشــی بی کیفیت و 
برگزاری آزمــون باعث ایجاد یک مافیای عظیم 
مالی شــده اند که ســالانه جیب مردم را خالی 
می کنند و حذف کنکور می تواند جلوی این مافیا 
را بگیرد. محمدباســط درازهی، دیگر عضو این 
کمیسیون، هم معتقد است: برگزاری کلاس های 
آمادگــی کنکور به یک منبع اقتصادی بســیار 
بزرگی برای برخی از افراد تبدیل شــده است و 
طبیعتاً این افراد مخالف حذف کنکور هستند. به 
باور او، حذف کنکور در صورتی که معدل و پایه 
علمی  به عنوان مبنا در مدارس شــناخته شود، 

مزایای زیادی برای داوطلبان خواهد داشت.

آنچه می خوانید

مؤسسات آمادگی کنکور هزینه های 
مالی زیادی را به خانواده ها تحمیل  
و اصلاً مســیر تعلیــم و تربیت را 

منحرف می کنند

 



»ساخت آمریکا« به ماجرای مک فارلین می پردازد  

خوانش آمریکایی از یک افتضاح تاریخی

تسنیم: حدود 30 ســال از بزرگ ترین رسوایی سیاسی تاریخ ایالات متحده پس از »واترگیت« می گذرد. 
ماجرایی که به »ایران-کنترا«، »ماجرای مک فارلین« و »ایران گیت« شهرت دارد. حالا بعد گذشت 3 دهه از 

این ماجرا، هالیوود با »ساخت آمریکا« به سراغ پیشامدهای قبل از رسوایی معروف رفته است. 
داگ لیمن را بیشتر با »هویت بورن«، »آقا و خانم اسمیت«، »جامپر« و »لبه فردا« می شناسیم. »ساخت آمریکا« با بازی تام 
کروز که بیش از 130 میلیون دلار فروخته، بر اساس زندگی »بری سیل« ساخته شده که خلبان هواپیماهای مسافربری 

بوده و در دهه 80 برای سازمان سیا پروازهای عملیاتی انجام داده است. 
خود داگ لیمن هم می داند که ساخته او بر خلاف ادعای کپشنِ ابتدای فیلم خیلی بر اساس واقعیت نیست. »تایم« از 
قول آقای کارگردان درباره فیلمش می نویسد: »یک دروغ باحال بر اساس واقعیت!«. او در مصاحبه با ولچر هم گفته: »ما 
یک فیلم بیوگرافی نســاختیم. تام کروز شباهتی به بری سیل ندارد«. شاید اگر قرار بود همه ماجراها بر اساس واقعیت 
باشد، هیچ وقت چنین فیلمی  ساخته نمی شد یا اینکه کلاً با فیلم دیگری روبه رو می شدیم. رویکرد »ساخت آمریکا« در 
برابر ماجرایی مثل ایران-کنترا اما نه به دید یک رســوایی بزرگ بلکه به دید یک عملیاتِ از ســر ناچاری است. به نظر 
می رسد آمریکایی ها درصدد قبح شکنی از این رسوایی بزرگ هستند تا به نوعی از یک شکست پیروزی بسازند. »ساخت 
آمریکا« پیش زمینه ورود به بحث ایران-کنترا را فراهم کرده و به زودی سریال شبکه »آمازون« و دیگر محصولات احتمالی 
می توانند به اصل موضوع هم بپردازند تا به وسیله آن ها نگاه آمریکا به این واقعه تبدیل به نصّ غیرقابل انکار تاریخ در دنیا 
شود. ایران گیت یا ایران-کنترا یکی دیگر از موضوعات تاریخی در رابطه با کشور ما است که نسل جوان به واسطه فیلم های 

هالیوودی، آن را با خوانش آمریکایی یاد خواهد گرفت. 

سینمای جهان چهره - خبر

مهر: مرضیه برومند، کارگردان ســینمای کودک، گفت: ما در حال خارج شدن از 
چتر حمایت دولت و ایستادن روی پای خودمان هستیم بنابراین یک بازار عرضه 
و تقاضا ایجاد می شــود و باید آن سینمای گلخانه ای را پشت سر بگذاریم. به تبع 
همین اتفاق باید فیلم های ما از نظر کیفیت دارای درجه ای باشــند که سینمادار 
مایل به اکران آنها باشد. باید بخش خصوصی همت نماید و روی سینمای کودک 
سرمایه گذاری کند تا این سینما بتواند از اقبال خوبی بهره مند شود، البته اگر مردم 

هم دوست دارند که کودکان آنها سینمای کودک داشته باشند.

بخش خصوصی در سینمای کودک سرمایه گذاری کند 

هنر: نمایشــگاه عکس »ســایه های ســپید«، از مجموعه »ادبیات« حمیدرضا 
فرامرزی، فردا در گالری ثالث افتتاح می شود. وی که پیش از این آثار خود را در 7 
نمایشگاه گروهی و 4 نمایشگاه فردی در معرض دید عموم قرار داده، عکس های 
مجموعه»ســایه های سپید« را ماحصل 18 سال دغدغه عکاسی در حوزه ادبیات 
معرفی می کند. کتاب »سایه های سپید« ازسوی انتشارات نیکا و »کلاغ ها عاشق 
نمی شوند« نیز توسط نشر مشکی منتشر شده است. همچنین از دیگر مجموعه های 

وی، مجموعه »نقاشان« است، شامل عکس هایی از هنرمندان تجسمی. 

»سایه های سپید« حاصل عکاسی در حوزه ادبیات

فارس: محمدعلی صدری نیا، کارگردان فیلم مستند »قائم مقام«، درباره انتقادات 
از این اثر گفت: الآن آن جریانی از مستند »قائم مقام« و روایت بدون سانسور آن 
ناراحت اســت که ذهن خودش را با یک روایت کلیشه ای و قالبی شکل داده و 
نمی تواند باور کند که آقای احمد منتظری در مورد پدر خودش این طور صحبت 
می کند. بله، بعد از 30 سال آقای احمد منتظری آمده و صریحاً می گوید که نقطه 
ضعف پدر من سیدمهدی هاشمی بود. اما این مخاطبی که شاید ذهن خودش را 

دلبسته یک تحلیل کرده، در مقابل مستند گارد می گیرد. 

در مقابل مستند گارد می گیرند 
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آخر هفته با تلویزیون

 هنر/ تکتم بهاردوست  محمدرضا  هاشمیان 
فعالیت فیلمســازی اش را با ساخت فیلم کوتاه 
»اتاق پرو« در ســال 8۲ آغاز کرد و ســپس به 

نگارش چندین فیلمنامه روی آورد. 
در پی تغییرات در سی و پنجمین دوره جشنواره 
فیلم فجر، بخش مســتند به جشنواره برگشت 
و  هاشــمیان با فیلــم »رئیس الــوزرا«، یکی از 
جنجالی ترین فیلم های مستند، حضور داشت. به 
انگیزه اکران این فیلــم در گروه هنر و تجربه با 
این کارگردان جوان  به گفت و گو نشسته ایم که 

حاصل آن را می خوانید. 

 این مستند دقیقاً درباره چیست؟ 
موضــوع فیلم دربــاره زندگی سیاســی احمد 
قوام الســلطنه بــا تمرکــز بــر دوره چهــارم 
نخست وزیری اوســت. در این دوران یعنی بین 
ســال های 13۲5- 13۲4 قسمت های شمالی 
ایران تحت اشغال نیروهای نظامی  شوروی قرار 
داشــت و در آذربایجان و کردســتان دولت های 
خودخوانده اعلام استقلال کرده بودند. در چنین 
دوران پرآشوبی قوام به نخست وزیری رسید و با 
بازی های سیاســی پیچیدة داخلی و بین المللی 

توانست کشور را از بحران خارج سازد. 

 با توجه به اینکــه »رئیس الوزرا« هم در 
ادامه آثار قبلی شماست، این موضوعات و 

این نوع کارها چه جذابیتی برایتان دارد؟ 
علاقه من به ساخت مســتند های تاریخی از ۲ 
دیدگاه قابل بررســی است. اعتقاد من این است 
که بسیاری از مســائلی که ما در حال حاضر با 
آن مواجهیــم، به عــدم آشــنایی مان به تاریخ 
برمی گردد. گاهی در تحقیقاتم دیده ام که مشکلی 
در چند برهه تاریخی ) فارغ از نوع حکومت( به 
طور متناوب  تکرار شده است. به نظرم، ساخت 
مســتندهای تاریخی در آگاهی بخشی به افراد 
جامعه و شناخت مشکلاتی که ما به طور تاریخی 

با آن ها مواجهیم، می تواند مؤثر باشد. 
دیگــر اینکــه پرداختن بــه مســائل تاریخی 
اهمیت بخشــی به موضوعاتی است که مخاطب 

امروز آگاهی اندکی درباره آن دارد. در ۲ مستند 
قبلی یعنی »سبز، سپید، سرخ«  و »شناسنامه« 
که موضوعاتی درباره تاریخچه پرچم ایران و نیز 
تاریخچه ثبت احوال داشت، من تلاش کردم نگاه 
مخاطب را از ســطح به عمق ببرم و او را متوجه 
اهمیت این موضوعات بکنم. درباره »رئیس الوزرا« 

نیز امیدوارم همین اتفاق افتاده باشد. 

 چرا مشخصاً به ســراغ شخصیت قوام 
رفتید؟ 

زمانی که فیلم »شناسنامه« را می ساختم، اشاره 
کوچکی به نقش قوام الســلطنه در پایان دادن به 
بحران آذربایجان کرده بودم. لذا با این شخصیت 

تاریخی آشنایی داشتم. 
اما بعــد از پذیرش این کار، به صورت جدی تر به 
این موضوع پرداختم. مهم ترین جنبه ای که مرا 
به ســاخت »رئیس الوزرا« تشویق کرد، کیاست 
قوام در همان دوره چهارم نخست وزیری بود که 

با پختگی خاصی توانست بازی سیاسی جذابی را 
بین دولت های آمریکا، شوروی و انگلستان آغاز 
کرده و امتیازات فراوانی را از آن ها دریافت کند. 

 
 2 اثر قبلی شــما هم به نوعی با تاریخ 
مرتبط اســت. این علاقه به تاریخ از کجا 

 می آید؟ 
به نظرم، تمام مشــکلاتی که ما در حال حاضر 
داریم، در بی اعتنایی به تاریخ ریشــه دارد. بارها 

شــده وقتی درباره مســئله ای تاریخی تحقیق 
 می کنم، متوجه  می شوم که ما اکنون هم با چنین  
مسئله ای روبه رو هستیم. این گرفتاری تقریباً در 
تاریخ معاصر مخصوصاً از مشروطه به این طرف 
بیشــتر به چشــم  می خورد و وقتی آزاردهنده 
 می شود که شــاهد اشتباهاتی هستیم که مدام 

تکرار  می شوند. 
مثال معروفــی وجــود دارد کــه  می گوید در 
کشورهای پیشرفته با بروز مشکلی برای جامعه 
ابتدا به ســابقه و تاریخ رجوع  می شود تا ببینند 
گذشتگان با این  مسئله  چه کرده اند. اگر تصمیم 
درستی گرفته باشند که مسیر را به همان منوال 
ادامه  می دهند اما اگر تصمیم اشتباه بوده باشد، 
در پی ترمیم آن بر می آیند. اما در ایران چرخ ها هر 

روز از نو اختراع  می شود. 

 کمی  دربــاره مراحل تحقیق و پژوهش 
کار بگویید. چقدر زمان صرف این کار شده 

است؟ 
مراحــل تحقیق کار ۲ ســال به طول کشــید 
و در مــدت پژوهش اســناد داخلــی و خارجی 
زیادی بررسی شــد. حتی تصاویر آرشیوی نابی 
را از روسیه و انگلســتان برای استفاده در فیلم 
خریداری کردم که در فیلم شاهد آن خواهید بود. 

 از چه منابعی استفاده شده است؟ برای 
اســتفاده از منابع با مشکل خاصی مواجه 

نشدید؟ 
ابتــدا منابع مکتوب زیــادی را با جزئیات کامل 
بررســی نمودم و سپس اسناد مکتوب داخلی و 
بین المللی را مطالعه کــردم. تعداد زیادی منبع 
تصویری، شــامل عکس و فیلــم را از بنیاد های 
فیلم تهیه کردم. در کل، جمع آوری این اســناد 
و خریداری آن ها کار سخت و طاقت فرسایی بود 
و همین عامل باعث طولانی شدن روند پژوهش 

شد. 

 از فرم و نحوه روایت این مستند بگویید. 
کاراکتر قوام الســلطنه در فیلــم »رئیس الوزرا« 
شخصیت پیچیده و سختی بود که نمی شد با یک 
روایت سرراست سراغ آن رفت. بنابراین تصمیم 
گرفتم با بررسی شخصیت وی در بستر حادثه و 
مخصوصاً در دوره چهارم نخست وزیری اش مابین 
ســال های 13۲6 -13۲4 که ســال های بسیار 
پیچیده ای در تاریخ ایران بوده اســت، به روایت 

فیلم در 4 اپیزود بپردازم. 

 فکر می کنید این مستند چقدر می تواند 
برای مخاطب عام جذاب باشد؟ 

بــه نظرم، مخاطب امروز تشــنه مســتند های 
تاریخی است اما با روایتی بی طرفانه. چیزی که 
باعث آسیب زدن به این گونه مستندها می شود، 
موضع گیری ناآگاهانه اســت که فیلم را در حد 
گزارش های تلویزیونی تنزل می دهد. ساختن و 
پرداختن به این گونه فیلم ها با دیدگاهی بی طرفانه 
می تواند جذابیت دوچندان به اثر بدهد و تجربه 
شیرینی را از تماشای آن برای مخاطب رقم بزند. 

ساموئل ال. جکسن با »مربی کارتر« 
به تلویزیون می آید 

هنر: فیلم های سینمایی و تلویزیونی و انیمیشن مختلفی امروز و فردا از 
شبکه های سیما روی آنتن می روند. 

در همین راستا شبکه یک فیلم تلویزیونی »مربی کارتر« را به کارگردانی 
توماس کارتر، امشــب ساعت ۲۲ از شبکه یک سیما پخش خواهد کرد. 
در این فیلم ساموئل ال.جکسن و ریک گونزالس هنرنمایی کرده اند. فیلم 
ســینمایی »حامی گرگ« ساخته ژان ژاک آنو نیز فردا ساعت 16 از این 

شبکه پخش خواهد شد. 

 شبکه 2 
فیلم تلویزیونی »قطار کودکی« به کارگردانی سیروس حسن پور، امشب 

ساعت ۲3:30 از شبکه ۲ سیما پخش می شود. 

 شبکه 3 
فیلم تلویزیونی »بن بست یلدا« ساخته عباس رنجبر، امروز ساعت 10 از 
شبکه 3 سیما پخش می شود. همچنین فیلم سینمایی »نیروی ویژه ۲« به 
کارگردانی آبیهای دئو، امشب ساعت ۲4 از این شبکه روی آنتن می رود. 
ضمناً »تایماز موتوری« اثری از فرشــاد ارج، فردا ساعت 10 از شبکه 3 
پخش خواهد شد. فیلم سینمایی »نبرد خاموش ۲« به کارگردانی لوک 

من لئونگ نیز فردا ساعت 19:30 پخش می شود. 

 شبکه 4 
فیلم سینمایی »انتقام« به کارگردانی جانی تو، امشب ساعت ۲0:30 از 
شبکه 4 سیما پخش می شود. همچنین فیلم سینمایی »فراموش شدگان« 

ساخته جوزف روبن، فردا ساعت ۲1:30 روی آنتن این شبکه می رود. 

 شبکه پنج 
فیلم ســینمایی »آقای الــف« بــه کارگردانی علی عطشــانی، امروز 
ســاعت 13:30 از شبکه 5 سیما پخش می شــود. انیمیشن سینمایی 
»فوتبالیســت ها« به کارگردانی ایزومو ایماکاکه نیز فردا ساعت 8 از این 
شــبکه روی آنتن می رود. همچنین فیلم های ســینمایی »زیر کاج ها« 
ســاخته فرانچسکو ویواس، فردا ســاعت 13:30 و »پاسخ ناعادلانه« به 
کارگردانی شیماکو ساتو، فردا ساعت ۲0:30 از این شبکه پخش می شوند. 

 شبکه شما 
فیلم تلویزیونی »پولکی« اثری از حســین تبریزی، امشب ساعت ۲4 از 
شبکه شما پخش خواهد شد. فیلم تلویزیونی »عهدی بسته ام با تو« به 
کارگردانی یاســر طالبی نیز فردا ساعت 13:30 از این شبکه روی آنتن 
می رود. غلامرضا علی اکبری، فرامرز رجبی و سیدابراهیم عمادی در این 

اثر بازی کرده اند. 

 شبکه امید 
فیلم سینمایی »جعبه موسیقی« ساخته فرزاد مؤتمن، فردا ساعت 18 از 
شبکه امید پخش خواهد شد. نیکی کریمی، رامبد جوان و ارسلان قاسمی 

بازیگران این فیلم هستند. 

 شبکه افق 
فیلم ســینمایی »خون به پا خواهد شــد« به کارگردانی پاول توماس 
آندرسن، فردا ســاعت 10 از شبکه افق پخش خواهد شد. در این فیلم 
دنیل دی و لوئیسر پل دنو ایفای نقش کرده اند. همچنین فیلم سینمایی 
»بید مجنون« اثری از مجید مجیدی، فردا ســاعت 18:30 از این شبکه 

روی آنتن می رود. 
در این فیلم با بازی پرویز پرستویی و لیلا اوتادی خواهید دید: مردی پس 
از سال ها طی عمل جراحی که در خارج از کشور انجام می گیرد، بینایی 

خود را بازمی یابد و در ادامه با مشکلاتی در زندگی مواجه می شود. 

با محمدرضا  هاشمیان، کارگردان مستند »رئیس الوزرا« 

مخاطب امروز تشنه مستند های تاریخی است 

بارها شده وقتی درباره مسئله ای 
تاریخــی تحقیق  می کنــم، متوجه 
 می شوم که ما اکنون هم با چنین  

مسئله ای روبه رو هستیم

آنچه می خوانید
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خط حقوقى

سرنوشت اموال ناشى
از قاچاق چه مى شود؟

خط قرمز: فصل نهم از قانون مبارزه با قاچاق كالا و ارز به اموال بدست آمده 
ناشى از قاچاق مى پردازد كه به شرح ذيل مى باشد:

 ماده 53- دستگاه هاى كاشف و ضابطين موظفند كالا هاى قاچاق مكشوفه و 
كليه اموال منقول و غيرمنقول و وســايل نقليه  اعم از زمينى، دريايى و هوايى 
را كه در اجراى اين قانون، توقيف مى  شوند، به استثناى كالاى ممنوع و وسايل 
نقليه موضوع ماده (56) اين قانون، همراه با رونوشت صورتجلسه كشف و توقيف 
و تشخيص اوليه ارزش كالا، بلافاصله پس از كشف، تحويل سازمان جمع آورى 
و فروش اموال تمليكى نمايند. اين سازمان اقدام به نگهدارى كالا نموده و فروش 

كالاى قاچاق منوط به صدور رأى قطعى است.
اين ماده داراى تبصره هاى ذيل مى باشد:

تبصــره 1- در كليه مواردى كه كالاى قاچاق مكشــوفه بلاصاحب يا صاحب 
متوارى و يا مجهول المالك باشد، عين كالاى مزبور به نهاد مأذون از سوى ولى 
فقيه تحويل مى  شود و يا با هماهنگى و أخذ مجوز فروش از نهاد مأذون كالاى 
مزبور توسط ســازمان جمع آورى و فروش اموال تمليكى به فروش مى رسد و 

وجوه حاصل از آن به حساب نهاد مأذون از سوى ولى فقيه واريز مى شود.
تبصره 2- ســازمان جمع آورى و فروش اموال تمليكى موظف اســت درمورد 
كالا هاى سريع الفساد، سريع الاشــتعال، احشام و طيور و يا كالا هايى كه مرور 
زمان ســبب ايجاد تغييرات كمّى و كيفى در آن ها مى شود، پس از اخذ مجوز 
فروش از مرجع رســيدگى كننده، بلافاصله كالا را براساس مقررات مربوط به 

فروش برساند.
تبصره 3- شركت ملى پخش فرآورده هاى نفتى موظف است فرآورده هاى نفتى 
قاچاق مكشــوفه را از دستگاه كاشــف تحويل بگيرد و پس از فروش آن وجه 

حاصله را به خزانه دارى كل كشور واريز نمايد.
تبصره 4- دستگاه كاشف مكلف است ارز مكشوفه به ظنّ قاچاق را به حساب تعيين 
شده از سوى بانك مركزى واريز نمايد و پس از قطعيت حكم آن را به حساب ويژه 
خزانه دارى كل كشور واريز كند. در صورتى كه وجوه موضوع اين تبصره از مصاديق 

قيد شده در تبصره (1) اين ماده باشد، مطابق تبصره مذكور اقدام مى شود.
مــاده 54- در موارد صدور رأى قطعى برائت متهم و حكم به اســترداد كالا، 
صاحب كالا در صورت وجود عين، مســتحق دريافت آن و در غير اين صورت 
حســب مورد مســتحق دريافت مثل يا بهاى كالا به قيمت روز فروش بوده و 
در صورتى كه فروش شــرعاً يا قانوناً جايز نبوده، درخصوص پرداخت قيمت، 
مســتحق قيمت يوم الاداء مى باشد. حكم اين ماده شامل كالا هايى كه فروش 

آن ها قانوناً جايز نيست، نمى گردد.
تبصره- در مواردى كه موضوع ماده مرتبط با قاچاق ارز باشــد، ارز واريزى به 

حساب بانك مركزى با رعايت مقررات مربوط به صاحب آن مسترد مى شود.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

دستگيرى شرور تحت تعقيب 
نيشابور

خط قرمز: پليس نيشابور يكى از اراذل و اوباش سابقه دار 
و تحت تعقيب اين شهرستان را دستگير كرد.

فرمانــده انتظامى نيشــابور گفــت: در پــى دريافت 
گزارش هايى مبنى بر شرارت، درگيرى و مزاحمت هاى 
خيابانى، توسط فردى شرور براى اهالى يكى از مناطق 
شهر نيشابور، تيمى از پليس امنيت عمومى اين فرماندهى 
وارد عمل شدند. وى افزود: با تحقيقات گسترده مأموران 
مشخص شد اين شــرور خطرناك با اقدامات مجرمانه 
متعدد، باعث اخلال در نظم عمومى و آسايش شهروندان 

شده و تحت تعقيب مقام قضائى است.
ســرهنگ بيات مختارى تصريح كرد: تيم ويژه پليس 
امنيت عمومى با انجام يك سرى كار اطلاعاتى، مخفيگاه 
متهم را كه دائم در حال تغيير بود، شناسايى كرده و روز 
سه شــنبه او را در يك اقدام ضربتى در حال استراحت 

دستگير كردند.
وى بــا اشــاره به معرفى متهم 34 ســاله به دادســرا 
خاطرنشان كرد: پليس و دستگاه قضائى مصمم است با 
كسانى كه نظم و آرامش عمومى شهروندان را خدشه دار 
و باعث ايجاد رعب و وحشــت مى شوند، برابر قانون به 
شــدت برخورد كند و در اين مســير از هيچ تلاش و 

كوششى دريغ نخواهد كرد.

دستگيرى 2 جاعل 
بيمه نامه هاى موتورسيكلت

خــط قرمز: عاملان جعــل و صــدور بيمه نامه هاى 
موتورسيكلت در شهر خواف شناسايى و دستگير شدند.

فرمانده انتظامى خواف به خبرنگار ما گفت: با دريافت 
خبرى مبنى بر جعل بيمه نامه ها توسط فردى سودجو 
براى ترخيص موتورســيكلت هاى توقيفى، موضوع در 
دســتوركار تيمى از پليس آگاهى اين فرماندهى قرار 
گرفت و در بررســى هاى فنى كارآگاهان مشخص شد 
كه فردى سودجو با شناسايى افرادى كه موتورسيكلت 
آنها توقيف شــده و گرفتن 700 هزار ريال وجه نقد، 
بيمه نامه جعلى براى ترخيص موتورسيكلت آنها تهيه 

كرده است.
ســرهنگ قربانى تصريح كرد: تيم رسيدگى كننده به 
پرونده پس از يك ســرى تحقيقات فنى، متهم كه در 
يكى از شركت هاى بيمه به عنوان منشى استخدام بود 
را شناسايى و با هماهنگى مقام قضائى دستگير كردند. 
وى عنوان كرد: متهم 29 ساله در بازجوئى هاى به عمل 
آمده و مواجهه با ادله و مســتندات كشف شده، به بزه 
انتسابى با همدستى دوست 26 ساله اش اعتراف كرد كه 

مأموران او را نيز با هماهنگى قضائى دستگير كردند.
سرهنگ قربانى خاطرنشان كرد: متهمان در بازجوئى 

به عمل آمده به 7 فقره جعل بيمه نامه اعتراف كردند.

خط حادثه

تسنيم: پســر جوان به هواخواهى از نامزدش در پاركينگ خانه 
مرتكب قتل شد.

شــب گذشــته وقوع يك فقره درگيرى مرگبار در پاركينگ يك 
ساختمان در حوزه استحفاظى كلانترى 160 خزانه به پليس 110 
اعلام شد كه به ســرعت تيمى از مأموران اين كلانترى به محل 

حادثه اعزام شدند.
با حضور پليس در محل اعلام خبر مشخص شد مرد سى و هفت 
ساله اى با ضربات چاقو در پاركينگ ساختمان دچار جراحت شديد 
شده و پس از انتقال به بيمارستان كاشانى، جان خودش را از دست 
داده است. با اعلام مراتب اين قتل به بازپرس كشيك قتل پايتخت، 
تيم جنايى نيز در محل حاضر شده و مشغول تحقيقات درباره اين 

پرونده شدند.
بررسى هاى تكميلى حاكى از آن بود كه مقتول قبل از وقوع قتل با 
دختر هفده ساله خواهرش درگيرى لفظى پيدا كرده و به دنبال اين 
ماجــرا، اين دختر با نامزدش تماس گرفته و نامزدش را در جريان 

درگيرى قرار داده بود.
دقايقى بعد از اين تماس، نامزد بيســت و دو ســاله اين دختر به 
هواخواهى از وى وارد ســاختمان شــد و بــا دايى دختر 
(مقتول) درگير شــده و با دو ضربــه چاقو وى را به قتل 

رسانده بود.
تحقيقات نشان داد ضارب و خواهرزاده مقتول پس از قتل 

از صحنه جرم گريخته اند.
ســرانجام با دســتور بازپرس امور جنايى تهران، جسد 
مقتول براى بررسى بيشتر به پزشكى قانونى منتقل شد 

و تحقيقات براى بازداشت قاتل ادامه دارد.

پسر 
جوان 

به خاطر 
نامزدش 
قاتل شد

 خط قرمز: پنج سارق خشن كه با معرفى خود به عنوان اعضاى 
گروهك تروريستى داعش، به يك ايستگاه هلال احمر در اتوبان 
قم- تهران حمله كرده بودند ديروز در دادگاه كيفرى يك استان 

تهران محاكمه شدند. 
دوازدهم آذرماه سال 94 پنج سارق خشن به يكى از ايستگاه هاى 
جمعيت هلال احمر در كيلومتر 35 اتوبان قم - تهران حمله كردند 
 ISIS و با معرفى خود به عنوان اعضاى گروه تروريســتى داعش
اقدام به ســرقت آمبولانس، يكدستگاه سوارى پرايد، وجوه نقد و 

تجهيزات هلال احمر كردند و گريختند.
با انتشــار اخبار مربوط به اين ماجرا موجى از شــايعاتى مبنى بر 
فعاليت داعش در تهران بــه راه افتاد و موجب نگرانى هاى مردم 
شــد. تيم ويژه اى از كارآگاهان پليس آگاهى رسيدگى به موضوع 
را در دستور كار خود قرار داد.در بررسى ها روشن شد دزدان هيچ 

ارتباطى با گروهك تروريستى داعش ندارند.
ساعاتى از اين ماجرا نگذشــته بود كه پليس رد دزدان خشن را 
در شــهريار يافت و آن ها را در يك عمليات ويژه دســتگير كرد.
متهمان كه همگى سابقه دار هستند به حمله مسلحانه به ايستگاه 

هلال احمر و بســتن دست و پاى نيروهاى 
امدادى و سرقت اعتراف كردند. دزدان ديروز 
در شــعبه هفتم دادگاه كيفرى يك استان 
تهران پاى ميز محاكمه ايستادند و جرمشان 
را گردن گرفتند.آنها ابراز پشــيمانى كردند 
و گفتند براى ترســاندن نيروهاى امدادى 
بــه دروغ گفته بودند كه از اعضاى گروهك 

داعش هستند.

محاكمه 
دزدانى 
كه با 
آمبولانس 
فرار 
كردند 

خط قرمز- ليلا طاهرى: مــردى كه دخترش را خفه 

كرده و به قتل رسانده است، در حالى در بازداشت به سر 
مى برد كه تحقيقات از او همچنان ادامه دارد.

كارآگاهان جنايى استان فارس چندى قبل مطلع شدند 

دخترى جوان در خانه اش كشته شده است. آن ها وقتى 

به محل حادثه رفتند، دريافتند اين دختر 18ساله به نام 

مريم با استفاده از طناب خفه شده است. تمامى شواهد 

موجود در صحنه جرم حكايت از آن داشت كه جنايت نه 

به دست افراد غريبه، بلكه از سوى يكى از اعضاى خانواده 

اين دختر به وقوع پيوسته است. به همين سبب تحقيقات 

خود را از مظنونان آغاز و در نهايت پدر مقتول را به عنوان 
متهم اصلى پرونده بازداشت كردند.

اين مرد وقتى به پليس آگاهى منتقل شد تحت بازجويى 

قرار گرفت و به كشتن دخترش اعتراف كرد. او گفت اين 
كار را عمدى و با نقشه انجام داده است.

متهم درباره انگيزه اش از اين جنايت گفت: «مدت ها بود 

با دخترم اختلاف داشتم. او درسش را تمام كرده و ديپلم 

گرفته بود و بيشتر اوقات روز را در خانه بود اما رفتارهايش 

من را عصبى مى كرد. مريم به شدت تندخو بود و هرچه به 

او مى گفتم جواب هاى نامناسب به من مى داد طورى كه 

از رفتارهايش خسته شده بودم. چند بار به دخترم تذكر 

دادم و به او گفتم بهتر اســت رفتارش را اصلاح كند اما 

فايده اى نداشت تا اينكه روز حادثه دوباره مشاجره كرديم. 

من كه از شدت خشم كنترل خودم را از دست داده بودم 

تصميم گرفتم مريم را به قتل برسانم براى همين تكه اى 

طناب پيدا كردم،آن را دور گردن دخترم انداختم و آن قدر 

فشار دادم كه او جان باخت. بعد از آن هم به پليس تلفن 
زدم و از قتل دخترم خبر دادم».

متهم درحال حاضر در بازداشــت به سر مى برد و پرونده 

اتهامى او بعد از تكميل تحقيقــات مقدماتى به دادگاه 
كيفرى استان فارس فرستاده مى شود.

اعترافات وحشتناك مردى كه دخترش را كشت

هلال احمر و بســتن دست و پاى نيروهاى 
امدادى و سرقت اعتراف كردند. دزدان ديروز 
در شــعبه هفتم دادگاه كيفرى يك استان 
تهران پاى ميز محاكمه ايستادند و جرمشان 
را گردن گرفتند.آنها ابراز پشــيمانى كردند 
و گفتند براى ترســاندن نيروهاى امدادى 
بــه دروغ گفته بودند كه از اعضاى گروهك 



خط بين الملل

90سال زندان براى سگ كشى 
ركنا: صاحب خودروى «ون» به خاطر مرگ غم انگيز 30 ســگ درون 

خودرواش به 90 سال زندان و 149 هزاردلارجريمه محكوم شد. 
سگ ها براى شركت در يك نمايشگاه پشت «ون» قرار گرفته بودند، اما به 

 دليل گرماى شديد هوا و نبود تهويه، جان سپردند. 
صاحب خودرو كه ازسوى مأموران پليس فيليپين دستگيرشده بود پس 
ازمحاكمه به 90 ســال زندان و پرداخت جريمه 149 هزار دلارى محكوم 

شد.

قتل زن جوان در وسط دريا 
ايرلندى كه  ديلى ميل: مرد 
را  همسرش  شوم،  درنقشه اى 
از قايق تفريحى شــان به دريا 
انداخته بود پس از دستگيرى 
به ناچار لب به سخن گشود و 
اعتراف كرد.  به گزارش ديلى 
هولناك  جنايــت  اين  ميل، 
چندى قبل وزمانى رخ داد كه 
زن 35 ساله چينى تباربه نام 

«لونا مك كنى» همراه همسر و دوفرزندش براى گذراندن تعطيلات راهى 
دريا شدند.  اما «استفان مك كنى» 41 ساله كه ازمدت ها قبل با همسرش 
اختلاف داشــت و دنبال فرصت مناسبى براى خلاصى از«لونا» بود ناگهان 
زمانى كه فرزندان نوجوان شان درخواب بودند، همسرش را به لبه قايق برد 

و او را به دريا انداخت.  
دقايقى بعد هم با ســر و صدا طورى وانمــود كرد كه فرزندانش باوركنند 
مادرشــان به خاطريك اتفاق به دريا افتاده اســت. اما پس ازاعلام موضوع 
به پليس ســاحلى و با حضورتيم هاى امدادى، جسد اين زن از دريا بيرون 

كشيده شد.
از سوى ديگر كارآگاهان كه در تحقيقات تخصصى متوجه تناقض گويى هاى 
مرد ميانسال شده بودند او را تحت بازجويى تخصصى قرار دادند، تا اينكه 

سرانجام مرد جنايتكار به قتل همسرش اعتراف كرد.

عروس باردار داماد بى خيال را كشت 
انگليسى  جوان  عروس  ركنا: 
كه پس از شكســت عشقى و 
در توطئه اى شــوم، نامزد 23 
ســاله اش را به شكل فجيعى 
كشــته و گريخته بود، پس 
ازمحاكمــه بــه حبــس ابد 
محكوم شــد.  عــروس 22 
در  ازدســتگيرى  ساله پس 
اعتراف هايش گفت: «از زمانى 

كه متوجه شدم نامزدم به من توجه نمى كند، دچارافسردگى شدم. با اين 
حال بارها ازاوخواســتم رفتاروگفتارش را درباره من تغييردهد ولى بازهم 
نتيجه اى نگرفتم. با او نامزد كرده بوديم و قرار بود كه مراسم عروسى برگزار 
شود ولى او به يك باره رفتارش تغيير كرد. زمانى تصميم به قتل او گرفتم 
كه فهميدم باردار هســتم و او در برابر اين موضوع مرا تمســخر كرد و به 
همين خاطردراوج خشــم وناراحتى به فكر انتقام افتادم. روزحادثه نيزبا 
گذاشتن كلاه گيس و پوشيدن لباس مردانه ودست كش به دست، راهى 
خانه اش شــدم وبه بهانه اى او را به مقابل دركشاندم. به محض اينكه در را 
بازكــرد بى درنگ به طرفش حمله ور شــده و با چاقوبه جانش افتادم. به 
گزارش پليس اسكاتلنديارد، پس ازكشف جسد خونين وكارد آجين داماد 
جوان كه هــدف 40 ضربه كارد قرارگرفته بود، تيم هاى پليس وارد عمل 
شده و پس ازبررسى تصاوير دوربين هاى مداربسته خيابان، ردپاى جنايتكار 

فرارى را به دست آورده و او را دستگير كردند. 
قاضــى پرونده پس ازمحاكمه زن جنايتكارواعتراف هايش، او را به حبس 

ابد محكوم كرد.

رضايت به اسيدپاشى براى شباهت به مقتول
ركنا: يك زن تصميم گرفت 
پس از قتل همسر، معشوقه اش 
را با كمك جراحى پلاستيك 

به جاى شوهر خود جا بزند. 
پليــس هنــد اعــلام كرد: 
معشوقه اين زن موافقت كرده 
بود كه او روى چهره اش اسيد 
بريزد و پــس از آن با كمك 
هويت  پلاســتيك  جراحى 

مقتول را دزديده و خود را جاى شــوهر زن جا بزند. اين زن 28 ســاله 
كه «ســوآتى» نام دارد به طرح نقشه اى براى به قتل رساندن همسر 32 
ساله اش «سوداكار» به كمك معشوقه اش «راجش» متهم شده است. بنابر 
گزارش پليس هند، سوآتى پس از به قتل رساندن شوهر خود قصد داشت 
راجش را به زير تيغ جراحى پلاســتيك بفرســتد تا در نهايت او را جاى 
سوداكار جا بزند. پليس محلى هند اعلام كرده است كه اين دو نفر براى 
ارتكاب به اين جنايت از يك فيلم الهام گرفته اند. به گفته مقامات پليس، 
شوهر سوآتى چند روز پيش از اين اتفاق از خيانت همسرش مطلع شده 
بود و به همين دليل سوآتى از پيامد اين اتفاق احساس خطر كرده و دست 

به اين اقدام زده بود.
ســوآتى هفت سال با شوهرش زندگى كرده و از او صاحب دو فرزند بوده 
است. در روز حادثه وقتى شوهر سوآتى به خانه بازگشته بود او با جسمى 
سخت به وى حمله كرد و سپس سوآتى به كمك راجش جسد مقتول را 
به جنگل  برده و آتش زدند. دو روز بعد سوآتى روى صورت راجش اسيد 
ريخت تا قابل شناسايى نباشد و اين اتفاق با رضايت خود راجش انجام شد.
اين زن ســپس به والدين شــوهرش خبر داد كه افراد ناشناسى با اسيد، 
پسرشــان سوداكار را مورد حمله قرار داده اند. خانواده سوداكار كه از اين 
اتفاق شوكه شده بودند و با اين باور كه پسرشان هنوز زنده است، راجش 

را به بيمارستان بردند و اين حادثه اسيدپاشى را به پليس گزارش دادند.
اما مدتى نگذشت كه والدين سوداكار به هويت او شك كردند و همين امر 
باعث شــد كه پليس در تحقيقات خود تجديدنظر كند. به گزارش ديلى 
ميل، وقتى راجش از خوردن سوپ گوشت كه غذاى مورد علاقه سوداكار 
بود اجتناب كرد و گفت كه گياهخوار است، والدين سوداكار به او مشكوك 
شــدند. سپس پليس اثر انگشت  راجش را با اثر انگشت  سوداكار كه قبلا 
ثبت شــده بود مقايســه كرد و پس از دريافت نتايج اين آزمايش، آن ها 
بلافاصله سوآتى را دستگير كردند. بنابر اين گزارش در نهايت سوآتى به 
قتل شوهر خود اعتراف كرد و جسد مقتول نيز پيدا شد. به گفته پليس 
راجش نيز به عنوان شريك جرم پس از ترخيص از بيمارستان بازداشت 

خواهد شد.
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آخرين خبر 
از پرونده حميد صفت

خط قرمــز: وكيل مدافع حميد صفــت گفت: منتظر 
تشكيل جلسه كميسيون پزشكى قانونى هستيم تا علت 

فوت مقتول بررسى شود.
عســگر قاســمى آقباش وكيل مدافع حميد صفت در 
خصوص آخرين وضعيت پرونده حميد صفت اظهار كرد: 
ما منتظر تشكيل جلسه كميسيون پزشكى قانونى هستيم 
تا علت فوت مقتول بررسى شود.وى افزود: حميد صفت 
همچنان در بازداشت موقت به سر مى برد. حميدصفت، 
28 مرداد ماه ســال جارى به اتهام قتل همســر مادرش 

بازداشت شد.
وى در اظهارات اوليه با قبول درگيرى و رد هرگونه ضربه 
به سر متوفى به سيد سجاد منافى آذر بازپرس گفته بود 
كه من به  هيچ وجه ضربه به ســر هوشنگ همسر مادرم 
نزدم و اصلاً قصد كشــتن او را نداشتم، فقط مى خواستم 
او را بترســانم كه مادرم را مورد ضرب وشتم قرار ندهد، 
احتمال مى دهم ســر هوشنگ حين كِشمكش با من به 
ديوار يا كمد كنار مبل خورده باشد، چون در آن لحظات 
هوشــنگ تلاش مى كرد كه مــادرم را كنار بزند و با من 

درگير شود.
بنابر اعلام كارشناســان پزشــكى قانونــى علت مرگ 
پدرخوانده حميد صفت «خونريزى و آســيب مغزى در 
اثر اصابت جسم ســخت به آهيانه راست متوفى» اعلام 

شده است.

پليس رجز خوانى اوباش اينترنتى 
را ديسكانكت كرد

 خط قرمز: رئيس پليس پايتخت از دستگيرى عاملان 
ايجاد رعب و وحشت در فضاى مجازى خبر داد.

 سردار حسين رحيمى گفت: در پى انتشار فحاشى توسط 
تعــدادى از اراذل و اوبــاش عليه يكديگر و ايجاد رعب و 
وحشت در فضاى مجازى با هماهنگى مقام قضايى مراتب 

در دستور كار پليس پايتخت قرار گرفت.
وى افزود: طى اقدامات فنى و اطلاعاتى انجام شده، يكى 
از عاملان اصلى اين موضوع به هويت معلوم در محدوده 

نظام آباد شناسايى و دستگير شد.
ســردار رحيمى عنوان داشــت: با اقدامــات اطلاعاتى 
صورت گرفته سه نفر ديگر از عاملان اصلى اين ماجرا به 
هويت هاى مشخص در موقعيت هاى شهر رى و فرودگاه 

امام خمينى(ره) شناسايى و دستگير شدند.
رئيس پليس پايتخت با تاكيد بر برخورد مقتدرانه پليس 
پايتخت با هرگونه ايجاد بى نظمى و قانون شكنى، اظهار 
داشــت: پليس با رصد و پايش دقيق و مســتمر فضاى 
حقيقى و مجازى با برهم زنندگان امنيت و آرامش مردم 
برخورد و اجازه نخواهد داد كسى امنيت و آرامش عمومى 

و روانى مردم را خدشه دار كند.

تكذيب مرگ چند مسافر 
خارجى در تصادف رفسنجان 

فارس: مركز اطلاع رسانى پليس استان كرمان اعلام كرد، 
انتشار خبر تصادف زنجيره اى منجر به كشته شدن 9 نفر 
و زخمى شــدن تعدادى از مسافران در برخى كانال هاى 

خبرى صحت ندارد.
به گزارش مركز اطلاع رسانى پليس استان كرمان و برابر 
اعلام پليس راه شمال اســتان، صبح امروز در پى وقوع 
يك فقره تصادف بين دو دستگاه اتوبوس و مينى بوس در 
كيلومتر 40 محور رفسنجان - كرمان، 9 نفر از سرنشينان 
مينى بوس مجروح و توسط عوامل امداد و نجات جاده اى 

به مركز درمانى منتقل شدند.
رئيس پليس راه شمال استان كرمان، زنجيره اى بودن اين 
تصادف را رد كرد و گفت: در اين تصادف فقط دو دستگاه 
اتوبوس و مينى بوس با يكديگر برخورد كرده اند كه سه نفر 
از سرنشينان مينى بوس به علت جراحات وارده در مركز 

درمانى رفسنجان بسترى شدند.
نجفى اظهار داشــت: عدم توجه به جلو از جانب راننده 

اتوبوس اين حادثه را رقم زده است.
درهمين حال به گزارش فارس، ســيدمحمد سيدباقرى 
مسئول روابط عمومى مركز مديريت حوادث و فوريت هاى 
پزشكى رفسنجان صبح چهارشنبه در بيان جزييات اين 
خبر اظهار داشــت: بر اثر برخورد يك دســتگاه اتوبوس 
حامل اتباع پاكســتانى و يك دستگاه مينى بوس حامل 

كارگران منطقه خنامان 54 نفر مصدوم شدند.
وى ادامه داد: در اين حادثه كه ساعت 6 و 34 دقيقه صبح 
رخ داد 53 مصدوم به بيمارستان اعزام شدند و يك نفر به 

صورت سرپايى درمان شد.
ســيدباقرى از اعزام يك دستگاه اتوبوس آمبولانس و 6 
دســتگاه آمبولانس از اورژانس 115 رفسنجان و كرمان 

براى اين حادثه خبر داد.
همچنين به گزارش ايسنا، مدير مركز حوادث و فوريت هاى 
پزشكى كرمان از برخورد دو دستگاه مينى بوس و اتوبوس 
و مصدوم شدن 53 نفر(يك نفر درمان در محل)خبر داد.

دكتر«ســيدمحمد صابرى» با اعلام اين خبر اظهار كرد: 
اين حادثه در ســاعت 6 و 47 دقيقه صبح 22 آذرماه در 
محور «كبوترخان - رباط» به وقوع پيوست و مصدومان به 
بيمارستان على ابن ابيطالب(ع) رفسنجان و شهيد باهنر 

كرمان منتقل شدند.
مدير مركز حوادث و فوريت هاى پزشــكى كرمان يادآور 
شد: در برخى شبكه ها اعلام شده است كه 11 نفر در اين 
حادثه كشته شده اند، را تكذيب مى كنم، اين حادثه هيچ 

كشته اى نداشته است.

جسد سوخته مرد يك  راز 
كثيف را فاش كرد 

ركنا: زن خيانتكار در اليگودرز شوهرش را كشت و آتش 
زد. 

ســرهنگ خلجى معاون اجتماعــى فرماندهى انتظامى 
اســتان مركزى خبر داد: خانمى كه با همدستى فردى 
ديگر، در مهرماه امســال همســرش را در شهرســتان 
اليگودرز به قتل رسانده و جسدش را در بيابان هاى اطراف 
شهرســتان خمين سوزانده و رها كرده بودند، در مراحل 
تحقيقات تخصصى كارآگاهان پليس آگاهى شهرستان 
خمين شناســايى و هر دو نفر بــا اخذ نيابت قضايى در 

شهرستان اليگودرز دستگير شدند.
وى ادامه داد:گم شدن مقتول در مهرماه از سوى بستگان 
اين فرد به پليس اعلام شده بود كه با اقدامات تخصصى 

پليس، جسد سوخته او شناسايى شد.

خط شهرستان ها
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خط قرمز- ليلا طاهرى: 23مهرماه فردى با مراجعه 

به كلانترى 179 خليج فارس به مأموران اعلام كرد كه 

خودرو نيسان آبى رنگش حامل بيش از 50 تخته فرش 

توسط سارقين خشــن محموله سرقت شده و سارقين 

خود او را نيز پس از ضرب و شتم شديد با دست و پاى 
بسته شده در بيابان هاى واوان رها كردند. 

با تشــكيل پرونده مقدماتى با موضوع ســرقت خشن 

محموله همراه با آدم ربايى و به دســتور بازپرس شعبه 

نهم دادسراى ناحيه 27 تهران، پرونده جهت رسيدگى 

در اختيار اداره پنجم پليــس آگاهى تهران بزرگ قرار 
گرفت. 

* اظهارات مالباخته 

مالباختــه پس از حضــور در اداره پنجم پليس آگاهى 

تهران بزرگ در اظهاراتش به كارآگاهان گفت: ســاعت 

1:30 همان روز از شــهر كاشان به مقصد آمل حركت 

كردم؛ حدودا ساعت 4 بامداد بود كه به تهران - حوالى 

تهرانپارس رسيدم؛ كمى جلوتر، در ابتداى جاده دماوند 

توقف كرده تا قدرى اســتراحت كنم. در حال نوشيدن 

چاى بودم كه ناگهان سه نفر از سمت راننده و سه نفر از 

سمت شاگرد، با چاقو و چوب به داخل خودرو حمله ور 

شدند. تمامى اين افراد بين 20 الى 30 ساله بودند؛ يكى 

از آن ها دســتش را به گردن من انداخت و قصد خفه 

كردن مرا داشت و نفر دوم اقدام به زدن اسپرى فلفل به 

صورت و چشمانم كرد؛ در دست تمامى آن ها چاقو بود 

و من از ترس جان خود هيچ مقاومتى در مقابل آن ها 

نمى كردم؛ آن ها بعد از پياده كردن من از داخل نيسان، 

مرا به داخل يك دســتگاه خودرو پژو 405 تيره رنگ 

برده و اقدام به بستن دست و پا و چشمان من كردند؛ 

مدتى در حركت بوديم تا نهايتاً مرا در همان وضعيت 

به بيرون از ماشين انداختند؛ زمانيكه موفق به باز كردن 

دســت و پا و چشمان خود شدم، متوجه شدم كه در 
بيابان هاى اطراف واوان هستم. 

همزمان با آغاز رســيدگى به پرونده محموله فرش، 

كارآگاهان اداره پنجم پليس آگاهى تهران بزرگ در 

سلسله اقدامات پليسى خود در شناسايى و دستگيرى 

متهمين تحت تعقيب اطلاع پيدا كردند كه يكى از 

مجرمين سابقه دار و حرفه اى در ارتكاب سرقت هاى 

خشــن محموله به نام «صالح.ز» (متولد 1364) كه 

پس از دستگيرى همدستانش در پايگاه نهم پليس 

آگاهى تهران بزرگ از مخفيگاهش در شهرســتان 

گلستان متوارى شده، مجدداً اقدامات مجرمانه خود 

در خصوص ســرقت هاى خشــن محموله را از سر 
گرفته است. 

بررسى سوابق «صالح. خ» نشان داد كه وى از سال 

1385 تاكنــون، 15 بار به اتهــام ارتكاب جرم هاى 

مختلف بويژه سرقت دستگير و روانه زندان شده و 

در حال حاضر برادر وى به نام «اژدر» به اتهام ارتكاب 

سرقت هاى خشن محموله دستگير شده و در حال حاضر 
در زندان به سر مى برد.
* شناسايى متهمان

با توجه به اطلاعات دقيقى كه از اقدامات مجرمانه صالح 

و ديگر اعضاى خانواده اش در ارتكاب سرقت هاى خشن 

محموله وجود داشت و همچنين با بهره گيرى از اقدامات 

ويژه پليسى، كارآگاهان اداره پنجم پليس آگاهى تهران 

بزرگ اطلاع پيدا كردند كه صالح اينبار با همراهى دو تن 

از برادرانش به نام هاى «بهروز» و «راسم» و با همدستى 

تعدادى از بستگان نزديك خود مجدداً گروه جديدى از 

سارقين خشن محموله را تشكيل داده است؛ در نهايت با 

شناسايى تصوير صالح به عنوان يكى از سارقين محموله 

فرش توســط راننده نيســان، كارآگاهان اطمينان پيدا 

كردند كه ســرقت اخير نيز توسط صالح و همدستانش 
انجام شده است. 

همزمان با ادامه تحقيقات پليســى جهت شناســايى 

كامل و دقيق اين گروه از ســارقين خشــن محموله و 

مخفيگاه هايشــان، شكايت مشــابه ديگرى اين بار در 

خصوص ســرقت خشــن محموله برنج به اداره پنجم 

پليــس آگاهى تهــران بزرگ ارجاع شــد؛ راننده يك 

دستگاه كاميون كه سارقين به همان شيوه مشابه اقدام 

به سرقت 11 تن محموله برنج، ربايش و رها نمودنش 

در بيابان هاى اسلامشــهر كرده بودند، در اظهاراتش به 

كارآگاهان عنوان داشــت: پس از رسيدن به تهران، در 

اتوبان شهيد ياسينى در حركت بودم كه يك دستگاه 

خودرو پژو 405 اقدام به مسدود نمودن مسير حركتم 

كرد. آن ها پس از بستن مسير حركت، با چاقو و قمه به 

سمت من حمله ور شده و پس از بستن دست و پاهايم 

مرا زير صندلى پشــت راننده پژو قرار داده؛ به مكان 

نامعلومــى منتقل و جداگانه كاميون حامل محموله 
برنج را نيز سرقت كردند. 

* دستگيرى متهمان 

سرانجام با انجام اقدامات ويژه پليسى، مخفيگاه تمامى 

اعضاى گروه سارقين خشــن محموله در شهرستان 

بهارســتان، رباط كريم، اسلامشهر، گلستان و شهريار 

شناسايى؛ در ســاعت 05:00 بامداد روز دوشنبه 20 

آذرماه عمليات دســتگيرى متهمين آغاز و طى چند 

عمليات همزمان، تمامى اعضاى گروه دســتگير و در 

بازرسى از مخفيگاه هاى آن ها بويژه انبارى متروكه در 

منطقه خيرآباد شهرستان اسلامشهر، قسمتى از اموال 

مســروقه از جمله لاستيك خودروهاى سنگين، برنج، 

احشــام، آهن آلات و... كشف و به پليس آگاهى تهران 
بزرگ منتقل شد. 

متهميــن در همان تحقيقات اوليه به مســروقه بودن 

تمامى اموال مكشــوفه اعتراف كرده و عنوان داشتند 

كه سرقت هاى مشــابهى در مبادى ورودى و خروجى 

شــهر تهران بويژه در اتوبان آزادگان، ياسينى، رجايى و 

همچنين محدوده مناطــق فرديس، جاجرود، چيتگر، 
خاورشهر و... داشته اند. 

ســرهنگ حميدرضا ياراحمدى، سرپرست پليس 

آگاهى تهران بزرگ، با اعلام اين خبر گفت: در حال 

حاضر رسيدگى به پرونده اخير در مراحل ابتدايى آن 

بوده و اقدامات پليسى جهت شناسايى سرقت هاى 

مشابه و دعوت از شكات و مالباختگان در دستور كار 

اداره پنجم پليس آگاهى تهــران بزرگ قرار گرفته 
است.

دستگيرى باند برادران دزد در انبار متروكه

قاتلان عمو و برادرزاده 
هرگز گرفتار نشدند

خط قرمز: رسيدگي به اين پرونده از 14 آذر ماه سال 86 و در جريان كشف دو 
فقره جسد بي جان در ساختماني نيمه كاره و در حال آتش سوزي آغاز شد. آن 
زمان كســي فكر نمي كرد كه قاتل يا قاتلان هيچگاه پيدا نشوند تا اينكه ديروز 
صبح در شعبه دهم دادگاه كيفري يك استان تهران آخرين جلسه رسيدگي به 
اين پرونده برگزار شــد. روز چهاردهم آذر ماه ده سال پيش بود كه گزارش آتش 

سوزي يك ساختمان در خيابان ابوسعيد به 
مأموران آتش نشــاني گزارش شد. مأموران 
با حضور در محــل و خاموش كردن آتش 
متوجه شدند كه دو جسم بي جان مربوط 
به دو مرد در ساختمان وجود دارد كه پس 
از اين تحقيقات براي مشــخص شدن اصل 
ماجرا در اختيار كارآگاهان جنايي قرار داده 
شد و با حضور بازپرس كشيك قتل پايتخت 
تحقيقــات از افراد محله نيز آغاز شــد كه 

محلي ها مدعي بودند مردي را ديده اند كه وارد ساختمان شده است اما كسي موقع 
خروج او را نديده بود و به اين ترتيب تحقيقات براي چهره نگاري نيز آغاز شد. 

تحقيق از كارگراني كه در محل حضور داشــتند هم به عمل آمد اما آن ها نيز 
هيچ مورد مشكوكي نديده بودند و هيچ كدام نيز مظنون واقعي شناخته نشدند. 
با مشخص شدن اين موضوعات در پرونده چهره نگاشته شده در اداره آگاهي نيز 
مورد شناسايي قرار گرفت اما فردي كه شبيه به تصوير بود نيز مظنون ماجرا نبود. 
بالاخره و با توجه به مشخص نشدن ماجراي قتل، ديروز صبح جلسه رسيدگي به اين 
پرونده براي درخواست اولياي دم از نظر پرداخت ديه از بيت المال در شعبه دهم دادگاه 
كيفري يك استان تهران به رياست قاضي قربانزاده صورت گرفت و به زودي قضات نظر 

خود را براي پرداخت ديه از بيت المال به خانواده اين دو مقتول  اعلام خواهند كرد.

همدستى 2 زن جوان با مرد شياد براى 
كلاهبردارى 5 ميلياردى

خط قرمز: 2 زن جوان كه با همدستى يك مرد شياد، با جعل مدارك شناسايى و گرفتن 
دسته چك، پنج ميليارد ريال كلاهبردارى كرده بودند، با تلاش مأموران پليس نيشابور 

دستگير شدند.
فرمانده انتظامى خراسان رضوى در تشريح اين خبر گفت: با دريافت مرجوعه قضائى از 
سوى خانمى جوان مبنى بر كلاهبردارى با جعل مداركش، موضوع در دستوركار پليس 

آگاهى شهرستان نيشابور قرار گرفت.
وى افــزود: در بررســى اظهارات شــاكى پرونده 
مشــخص شد در مهرماه سال گذشته مدارك وى 
شامل پروانه كســب، كارت ملى و... گم شده و او 
هفته گذشــته متوجه برگشت يك فقره چك به 
نام خودش به مبلغ 160 ميليون تومان از يكى از 

بانك هاى شهرستان سبزوار شده است.
ســردار كريمى تصريح كــرد: در بررســى هاى 
كارآگاهــان دايره مبارزه با جعــل و كلاهبردارى 

پليس آگاهى نيشابور مشخص شد مدارك شاكى به صورت حرفه اى جعل شده و شيادان 
با افتتاح حساب به نام او، اقدام به اخذ دسته چك كرده و تاكنون 16 فقره چك به مبلغ 

پنج ميليارد ريال در بازار خرج كرده اند.
فرمانده انتظامى خراسان رضوى گفت: كارآگاهان با استفاده از سرنخ هاى به جا مانده و 
تحقيقات گسترده ميدانى، متهمان را كه دو زن و يك مرد بودند، شناسايى و با هماهنگى 

مقام قضائى دستگير كردند.
وى با اشاره به معرفى متهمان به دادسرا از شهروندان خواست در انجام معاملات ملكى، 
ضمن استعلام از مبادى ذيربط و اطمينان از اصالت اسناد، توجه داشته باشند كه حرص 
و طمع براى بدست آوردن سود بيشتر، هميشه بى خطر نبوده و بايد با هوشيارى در برابر 

پيشنهادهاى وسوسه انگيز مالى، زمينه جرم را از شيادان سلب كنند.

وى افــزود: در بررســى اظهارات شــاكى پرونده 
مشــخص شد در مهرماه سال گذشته مدارك وى 
شامل پروانه كســب، كارت ملى و... گم شده و او 
هفته گذشــته متوجه برگشت يك فقره چك به 
 ميليون تومان از يكى از 

ســردار كريمى تصريح كــرد: در بررســى هاى 

سوزي يك ساختمان در خيابان ابوسعيد به 
مأموران آتش نشــاني گزارش شد. مأموران 
با حضور در محــل و خاموش كردن آتش 
متوجه شدند كه دو جسم بي جان مربوط 
به دو مرد در ساختمان وجود دارد كه پس 
از اين تحقيقات براي مشــخص شدن اصل 
ماجرا در اختيار كارآگاهان جنايي قرار داده 
شد و با حضور بازپرس كشيك قتل پايتخت 

ركنا: زن جوانى كه بعد از 12 ســاعت، پســرش را به 
دنيا آورد. پس از مرگ نوزادش از بيمارســتانى در تهران 
گريخت. ديروز در دادســراى جنايى راز 4 زن ديگر كه 

همانند اين زن از بيمارستان گريخته است، فاش شد. 
چنــد  زن جوان كه طى چند روز بــراى وضع حمل به  
بيمارستانى در جنوب تهران رفته بودند، با اطلاع از مرگ 
نوزادانشان، بدون پرداخت هزينه هاى بيمارستان و تحويل 

گرفتن نوزاد مرده، مخفيانه از بيمارستان گريختند.
ديروز نماينده حقوقى زايشــگاه با مراجعه به دادسراى 
جنايى تهران ضمن شكايت از والدين فرارى 5 نوزاد و با 
ارائه مداركى به بازپرس شعبه ششم دادسراى امور جنايى 
تهران گفت: طى ماه گذشته 5 زن در بيمارستان زايمان 
كرده اند كه متأسفانه نوزادانشان هنگام زايمان يا ساعتى 
بعد از تولد فوت كرده اند. اما مادرانشــان پنهانى و بدون 
آنكه كاركنان بيمارستان متوجه شوند، بدون پرداخت پول 
از بيمارستان گريخته اند. حالا ما مانده ايم با 5 نوزاد مرده 

بلاتكليف و هزينه هايى كه پرداخت نشده است.
وى گفت: نخســتين زن جــوان فرارى از بيمارســتان 
كه سابقه ســقط باردارى هم داشت اوايل ماه جارى در 
بيمارستان بسترى شــد و بعد از 12 ساعت، پسرش را 

به دنيا آورد. اما بچه خيلى زود به خاطرمشكلات شديد 
جسمى جان باخت. مادرش هم بدون اينكه كسى متوجه 
شود، بدون تحويل گرفتن جسد فرزندش و پرداخت پول 
از بيمارســتان گريخت. چند روز بعد از اين ماجرا اتفاق 
مشــابه ديگرى رخ داد و زن جــوان ديگرى كه از مرگ 
نوزادش باخبر شده بود نيز پنهانى از بيمارستان گريخت.

نماينده حقوقى بيمارســتان ادامه داد: «8 آذر نيز نوزاد 

دخترى ساعت 21:05 دقيقه در بيمارستان به دنيا آمد 
امــا نوزاد بلافاصله فوت كرد و مادر اين كودك نيز مانند 
دو زن ديگر بيمارســتان را ترك كرد. 10 آذر نيز دختر 
ديگرى ساعت 8 صبح به دنيا آمد كه به نظر مى رسيد بر 

اثر هماتوم جفت در رحم مادرش فوت كرده است.
مادر ايــن نوزاد هم وقتى از مرگ كودكش باخبر شــد 
بدون پرداخت هزينه بيمارستان و تحويل گرفتن جسد 
فرزندش از بيمارستان فرار كرد. آخرين مورد نيز 15 آذر 
رخ داد و مادرى ســاعت 4:45 دقيقه صبح وضع حمل 
كرد.به نظر مى رســيد علت مرگ، پيچيدن بند ناف دور 
گردن بچه باشــد. اين مادر هم همان كار4 مادر ديگر را 
انجام داد و بى ســروصدا گريخت. درحال حاضر نيز ما با 
اجساد پنج نوزاد مواجه هستيم كه نمى دانيم با آن ها چه 
كنيم. چرا كه خانواده اى نيست تا اجساد را تحويل بگيرد. 
از طرفى هزينه وضع حمل و درمان و ســايرمخارج نيز 
پرداخت نشــده و بيمارستان بلاتكليف است.»باتوجه به 
شكايت نماينده حقوقى زايشگاه، بازپرس محسن مدير 
روســتا دستور بررسى علت مرگ 3 نوزاد پسر و دو نوزاد 
دختر و همچنين دســتور احضار خانواده هاى نوزادان به 

دادسرا و ادامه تحقيقات را صادر كرد.

راز 5 نوزاد مرده و 5 زن فرارى از بيمارستان
 ســاعت، پســرش را به 
دنيا آورد. پس از مرگ نوزادش از بيمارســتانى در تهران 
 زن ديگر كه 

چنــد  زن جوان كه طى چند روز بــراى وضع حمل به  
بيمارستانى در جنوب تهران رفته بودند، با اطلاع از مرگ 
نوزادانشان، بدون پرداخت هزينه هاى بيمارستان و تحويل 

ديروز نماينده حقوقى زايشــگاه با مراجعه به دادسراى 
 نوزاد و با 
ارائه مداركى به بازپرس شعبه ششم دادسراى امور جنايى 
 زن در بيمارستان زايمان 
كرده اند كه متأسفانه نوزادانشان هنگام زايمان يا ساعتى 

به دنيا آورد. اما بچه خيلى زود به خاطرمشكلات شديد 



ستاره هاى ليگ برتر خودجوش سرباز شدند

تراكتور ليگ برتر را شخم زد!
 فوتبال  ســينا حســينى  جذب پنج بازيكن ليگ 
برترى در 48 ساعت گذشته توســط باشگاه تراكتورسازى 
تبريز به قدرى جنجال ساز شــده است كه صداى اعتراض 
مربيان باشگاه هاى ليگ برترى خطاب به مديران و مربيان 
تراكتورســازى حالا بيشتر از هر زمانى شــنيده مى شود . 
نكته قابل توجه اينجاست كه تراكتورسازى بدون توجه به 
اين اعتراض ها بازيكنان تــازه وارد خود را به پادگان قاضى 
طباطبايى تبريز معرفى كرد تا آنها هيچ راهى جز باقى ماندن 

در تبريز نداشته باشند.
حضــور بازيكنانــى چون دانيال اســماعيلى فر، احســان 
پهلوان، مهــدى مهدى پور و قائم اســلامى خواه در پادگان 
قاضى طباطبايى تبريز و رضا شــربتى بازيكن جنجال ساز 
مشكى پوشــان در اين پــادگان خبــر اميدواركننده براى 
هواداران تراكتورسازى به شمار مى رود كه آنها مى توانند با 
در اختيار داشتن اين نفرات در نيم فصل دوم تيمى قدرتمند 
داشته باشند تا دوباره شانس خود را براى رسيدن به قهرمانى 

در رقابت هاى ليگ برتر به آزمايش بگذارند.
اما به همــان مقدار كه يحيــى گل محمدى و هــواداران 
تراكتورســازى از حضور قطعى اين پنج بازيكن در تركيب 
آتى تراكتورســازى در نيم فصل دوم راضى به نظر مى آيند 
نارضايتى در چهره امير قلعه نويــى، رضا عنايتى و مديران 
باشــگاه هاى طرف قرارداد اين دو ســرمربى ليگ برترى 

موج مى زند. 
*از اعتراض آذرى تا حمله عنايتى

جرقه اعتراض ها از سوى ســعيد آذرى زده شد. مديرعامل 
باشگاه ذوب آهن با اعتراض به اين اتفاقات مدعى شد برخى 
افراد بازيكنان اين باشــگاه را تحريك كردند كه پيش از فرا 
رسيدن زمان خدمت سربازى خود، به گونه اى عمل كنند كه 
اين اتفاق زودتر رقم بخورد تا آنها بتوانند زمينه حضور اين 
بازيكنان را در تراكتورسازى به بهانه خدمت سربازى فراهم 
كنند، البتــه اين اظهارنظر اعتراضى بــا مصاحبه جنجالى 
سرمربى جوان مشكى پوشان مشــهدى وارد فاز جديدى 
شــد. رضا عنايتى بدون هيچ تعارفى يحيى گل محمدى را 
متهم به بى اخلاقى كرد و تاكيد داشــت كه او رضا شربتى 

را تحريك كرده كه از ادامه تحصيلش سرباز زند تا زودتر از 
موعد مشمول خدمت سربازى شود.

*ضد حمله گل محمدى و مديران تراكتور
اعتــراض صريح عنايتى و حمله مســتقيم او به ســرمربى 
تراكتورســازى با واكنش مسئولان اين باشــگاه همراه شد 
به گونه اى كه يحيى گل محمــدى در دفاع از عملكرد خود 
گفت:« ما ريخت و پاش نكرديم بلكه بازيكنانى كه مشمول 
خدمت سربازى بودند را به خدمت گرفتيم. در خصوص جذب 

رضا شربتى هم بايد بگويم ما در پست دفاع چپ سه گزينه در 
ليگ برتر داشتيم كه هر سه سرباز بودند. در نهايت شربتى را 
انتخاب كرديم، اما به هيچ وجه اين طور نبوده كه پاى بازيكنى 
نشسته باشيم و از او بخواهيم سرباز شده و به اينجا بيايد، بلكه 
اين تمايل خود بازيكنان بوده كه دوست داشتند در تيم بزرگ 
و پرهوادارى مثل تراكتورسازى بازى كنند. شايسته نيست 
جواب هر توهين و لفظ نامناسبى را با ادبيات مشابه بدهيم، 
شايد بهتر بود عنايتى حرمت رفاقت چندساله را حفظ مى كرد 

و ابتدا در تماسى با خود من حقيقت ماجرا را جويا مى شد. اگر 
صحبت هاى من براى او قانع كننده نبود، مى توانست چنين 

اظهارات و مصاحبه اى را مطرح كند. »
*ابهام بزرگ از بيرانوند تا شربتى

در اين بين يك ابهــام بزرگ وجود دارد كه آيا مســئولان 
تراكتورســازى تبريز به راستى بر اســاس مشمول شدن 
ســتاره هاى ليگ برترى آنها را به عنوان ســرباز به خدمت 
گرفتند يا پاى پيشــنهادى نجومى در بين اســت؟ با مرور 
اتفاقات هفته هاى گذشــته كه مشــهود ترين آن موضوع 
پيوســتن احتمالــى عليرضــا بيرانونــد به تيــم فوتبال 
تراكتورســازى تبريز بــود اين شــائبه به وجــود آمد كه 
تراكتورســازى براى جذب ســتاره هاى نامدار ليگ برتر 
آمادگى دارد شــرايط و امتيازات ويژه اى را براى آنها فراهم 
كند كه بازيكنان حاضرند براى تحقق اين امتيازها خود زودتر 
از موعد به خدمت سربازى بروند. هرچند كه بيرانوند از انجام 
اين كار ســرباز زد اما ترك ناگهانى اردوى مشكى پوشان و 
ملحق شدن رضا شربتى و ترك تحصيل ناگهانى او اين شائبه 

را تشديد كرد كه كاسه اى زير نيم كاسه است!
*شــربتى:به دليل ترك تحصيل از دانشــگاه، من 

سرباز شدم!
هرچند شــربتى به هيچ يك از تماس هاى ما پاسخ نداد اما 
برخى افراد نزديك به وى مدعى شدند او به دليل مشكلات 
تحصيلى مجبور شد از دانشگاه انصراف دهد به همين دليل 
به محض گرفتن دفترچه خدمت، باشــگاه تراكتورسازى 
براى جذب او اقدام كرد . منتقدان با رد اين ادعا اعلام كردند 
چگونه تا دو هفته پيش خبرى از ترك تحصيل شربتى نبود 
و به يكبار اين مسئله به جريان افتاد؟ هواداران بدبين فوتبال 
نيز پس از اين اظهارنظر با اشاره به اشتباه وحشتناك او در 
بازى فصل گذشته مشكى پوشان مقابل تراكتورسازى اين 

اتفاق را عادى و معمولى توصيف نكردند!
به اين ترتيب در نيم فصــل دوم بايد شــاهد يك تراكتور 
متحول شده باشيم. گل محمدى ليســت مازادى دارد كه 
نشان از جوانگرايى تبريزى ها و خيز بلند آنها براى جبران 

است. 

بادران - پرسپوليس 
جمعه در جام حذفى

ورزش: تيم هاى فوتبال بادران تهران و پرسپوليس در حالى در آخرين 
ديدار مرحله يك هشــتم نهايى جام حذفى قرار است روز جمعه به 
مصاف هم بروند كه باشــگاه بادران كه ميزبان اين بازى نيز محسوب 
مى شود، اقدام به انتقال رايگان تماشاگران با اتوبوس از شهرستان هاى 
سراسر كشور به تهران در روز بازى خواهد كرد تا در اين بازى بادرانى ها 
را حمايت كنند.اين بازى از ســاعت 16:15 جمعــه هفته جارى در 
ورزشگاه آزادى آغاز مى شود. برنده اين ديدار نيز در مرحله يك چهارم 

نهايى جام حذفى به مصاف صنعت نفت آبادان خواهد رفت.

غيبت احتمالى كاپيتان هاى سرخ برابر بادران
ورزش سه: تمرين تاكتيكى سرخپوشان پيش از ديدار برابر بادران در 
مرحله يك هشتم جام حذفى در حالى ديروز در مجموعه خيريه عمل 
انجام شد كه برانكو ايوانكوويچ به دليل حضور در دبى براى تماشاى 
ديدار رئال مادريد مقابل الجزيره غايب بود. در اين تمرين كه زير نظر 
كريم باقرى و سرتن چوك برگزار شد، سيدجلال حسينى نيز غيبت 
داشت و با استراحت از سوى كادرفنى مواجه شده بود. حسين ماهينى 
نيز با لباس شخصى در اين تمرين حضور يافت تا احتمال غيبت دو 

كاپيتان پرسپوليس برابر بادران و استراحت به آن ها افزايش يابد. 

تساوى خارج از خانه آلكمار
 با گلزنى جهانبخش

ورزش:  تيم آلكمار با گلزنى ملى پوش ايرانى به نتيجه تســاوى در 
بازى خارج از خانه هفته شانزدهم اردويژه هلند دست يافت. رويارويى 
بامداد ديروز تيم هاى بالاى جدولى زووله و آلكمار با تساوى يك - يك 
به پايان رســيد. اوندان در دقيقه 32 براى تيم زووله گلزنى كرد اما 
عليرضا جهانبخش 2 دقيقه بعد گل تساوى بخش آلكمارى ها را به ثمر 
رساند. اين نتيجه تا پايان بازى  تغييرى نكرد تا 2 تيم زووله و آلكمار به 
تقسيم امتيازها بسنده كنند.عليرضا جهانبخش حضور 90 دقيقه اى 
در تركيب آلكمار در مصاف با زووله داشت.در جدول رده بندى اردويژه 
هلند تيم آلكمار با 35 امتياز پس از آيندهوون 39 امتيازى دوم است.

سال هاست از فساد مى گوييم اما شرايط فرقى 
نكرده است

مهدوى كيا: نمى خواهم به فوتبال ايران 
برگردم

ايسنا: بازيكن سابق تيم ملى فوتبال ايران در مورد صحبت هاى على 
كريمى پيرامون فوتبال ايران و حواشى مربوط به آن گفت: سال هاست 
كه درباره فســاد در فوتبال صحبت مى كنيم و هيچ وقت اتفاقى رخ 
نداده است. اگر قرار است با اين موارد مبارزه شود بايد گام هاى موثرى 

برداشته شود. با صحبت كارى حل نمى شود.
مهدى مهدوى كيا همچنين در پاســخ به اين سوال كه قرار است به 
عضويت هيئت مديره پرسپوليس درآييد؟ آيا با شما براى عضويت در 
هيئت مديره صحبت شده است؟ نيز اظهار داشت:  تا به امروز كه هيچ 
صحبتى با من نشده خودم هم قصد ندارم به فوتبال ايران برگردم چرا 

كه با باشگاه هامبورگ قرارداد دارم و بايد در آلمان بمانم.

نصيرزاده:  استقلال برخلاف آداب 
ادارى مكاتبات را جواب مى دهد

فارس: هوشنگ نصيرزاده مديرعامل گسترش فولاد تبريزدر خصوص 
اينكه آيا چك باشگاه استقلال براى شجاعيان پاس شده است يا خير، 
گفت: قرار است در اين هفته با توجه به جلسه اى كه با مديرعامل باشگاه 
و اسپانســر تيم استقلال داشتم اين مشكل حل شــود، اما يك گلايه 
دارم باشگاه اســتقلال برخلاف آداب ادارى مكاتبات را جواب مى دهد 
در صورتى كه 4 نامه براى استقلال فرستاديم و بايد بعد از ارسال نامه 
براى تاييد به باشگاه تلفن بزند اما اين رفتار باشگاه  استقلال اصول آداب 
ادارى نيست.ما با آن ها ارتباط خوبى داريم، صحبت هايى كه بين من و 
مديرعامل باشگاه و همچنين اسپانسر رد و بدل شده است اميدواركننده 

بوده و ان شاء االله طى اين هفته يا هفته آينده اين مشكل حل شود.

ملوان - مس رفسنجان؛ آخرين بازى 
نيم فصل ليگ يك

ورزش: آخريــن ديدار نيم فصل اول ليگ دســته عصــر امروز در 
بندرانزلى بين دو تيم ملوان و مس رفســنجان برگزار مى شود. اين 
بازى معوقه ليگ براى هر دو تيم به ويژه ملوانى ها مهم است. شاگردان 
دست نشان در صورت پيروزى در اين مسابقه مى توانند تا رده ششم 
جدول صعــود كنند و در نيم فصــل دوم خود را بــه جمع مدعيان 
برسانند. مس رفسنجان هم قطعا براى برد به ميدان مى آيد تا شايد 

بتواند 2 پله صعود كند و به رده دهم جدول برسد.

ايرانجوان بوشهر از استقلال شكايت كرد
ورزش : باشگاه اســتقلال در روزهايى كه با ايرانجوان بوشهر براى 
جذب مهدى قائدى توافق كرد، قــول داد 200 ميليون تومان براى 

صدور رضايت نامه قائدى به باشگاه ايرانجوان پرداخت كند.
همچنين مقرر شــد اســتقلال در بوشــهر، ديدارى تداركاتى با 
ايرانجوان برگزار كند كه عوايد بليت فروشــى اين بازى به باشگاه 
ايرانجوان اختصاص يابد. با اين حال اســتقلال تاكنون تنها 100 
ميليون تومان براى صدور رضايت نامه قائدى پرداخت كرده است. 
باشگاه ايرانجوان با تأخير در وعده اســتقلالى ها، ترجيح داد اين 
پرونده را از كميتــه انضباطى پيگيرى كند و بــه همين خاطر از 

استقلال شكايت كرد.

برنامه هفته بيست و دوم ليگ برتر 
فوتسال

ورزش: هفته بيســت و دوم ليگ برتر فوتسال كشورمان عصر فردا 
برگزار مى شود كه برنامه كامل آن به شرح ذيل مى باشد. 
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فرش آرا - هيئت فوتبال قم 
پارسيان شهر قدس- مقاومت البرز 
آذرخش بندرعباس - ارژن شيراز 

شهردارى ساوه - تاسيسات دريايى 
مقاومت قرچك - شهروند سارى 

آتليه طهران قم - گيتى پسند  

ضد حمله

كى روش هفتمين مربى برتر سال 2017 جهان 
در رده ملى

ورزش: فدراسيون بين المللى آمار و تاريخ فوتبال (IFFHS) اسامى برترين 
مربيان جهان در رده ملى را در ســال 2017 اعلام كرد و يواخيم لو با كسب 
299 امتياز عنــوان بهترين مربى ســال را به خود اختصــاص داد. كارلوس 
كى روش كه ايران را براى دومين دوره متوالى بــه مرحله پايانى جام جهانى 
رســانده، با 26 امتياز در رده هفتم قرار گرفته اســت.تيته سرمربى برزيل با 
125 امتياز، خولن لوپتگى سرمربى اســپانيا با 62 امتياز و فرناندو سانتوس 
سرمربى پرتغال با 50 امتياز نيز به ترتيب در رده هاى دوم تا چهارم هستند. 
همچين ديديه دشان سرمربى فرانســه و روبرتو مارتينس سرمربى بلژيك به 

طور مشترك با 28 امتياز در رده  پنجم هستند.

قوچان نژاد: نگران از دست رفتن جايگاهم در 
تيم ملى نيستم

ورزش:  مهاجم ايرانى شاغل در ليگ هلند درباره عملكرد اخير خود در اين تيم و چرايى 
افتش گفت: من فصل گذشته 20 گل براى تيمم به ثمر رساندم. بازيكن مهمى در تيم بودم 
و توانستم بهترين بازيكن سال باشگاه شوم. اين فصل هم شانس هايى براى گلزنى داشتم 
كه اين فرصت ها را از دســت دادم. هر بازيكنى فراز و نشيب دارد و با چنين دوره اى روبه رو 
مى شود و اين همان چيزى است كه من الان با آن روبه رو هستم. بايد اين شرايط را بپذيرم 
و در ادامه تلاش كنم با خوشــبينى و تلاش بيشــتر بار ديگر به روند گلزنى بازگردم. رضا 
قوچان نژاد در پاسخ به اين سوال كه با ادامه اين روند ممكن است جايگاهش را در تيم ملى 
ايران در آستانه جام جهانى از دست بدهد گفت: من الان اصلا به جام جهانى فكر نمى كنم 
و نگرانى هم بابت اين موضوع ندارم. نيم سال تا شروع جام جهانى فرصت باقى است. تنها 

تمركز من الان روى تيم خودم و بازى هاى پيش رو است تا نتيجه لازم را كسب كنيم. 14

فارس: ســيدمحمد ناظم الشــريعه درمورد دعوت 
شدن وحيد شمسايى به تيم ملى گفت:  بعد از مراسم 
افتتاحيه كفپوش ســالن تيم ملى در جلسه اى كه با 
حضور برخى مسئولان داشــتيم در خصوص دعوت 

شمسايى به تيم ملى صحبت شد.
سرمربى تيم ملى فوتســال گفت : در اين جلسه به 
يك توافق كلى رســيديم يك تورنمنت اوايل سال 

آينده يعنى در ارديبهشــت برگزار شــود و محل  
برگزارى استان خوزستان باشد.

 ناظم الشــريعه در پاســخ به ســوالى كه شرايط 
برگزارى ايــن تورنمنــت چگونه اســت، گفت: با 
توجه به اينكه آقاى گلى جهــان  براى همه مردم 
ايران به خصوص تيم ملى حائز اهميت است نبايد 
تحت هيچ شــرايطى اين عنوان را از دست بدهيم 

همانطور كه اين يــك افتخار براى همــه ايرانيان 
است كه  على دايى به عنوان آقاى گل  در فوتبال و 
وحيد شمسايى آقاى گل در فوتسال  هر دو از ايران 
هســتند. به همين دليل اين تورنمنت قرار اســت 
توسط فدراســيون فوتبال با همكارى و هماهنگى 
باشگاه تاسيســات دريايى در اســتان خوزستان 

برگزار شود.

اميدوارم فدراسيون فوتبال از حالت انحصارى خارج شود
كريمى: با تاج به بهشت هم نمى روم

تسنيم: على كريمى درباره برگزارى جلسه اش با مهدى تاج گفت: دو نفر از دوستان كه ثابت كردند هنوز آدم هايى 
هستند كه دلشان براى فوتبال مى ســوزد، اين جلســه را ترتيب دادند. ما چند ساعت صحبت كرديم و من 
حرف هايم را به تاج زدم كه بخشى از آن ها را پيش از اين گفته بودم. موضوعات ديگرى هم مطرح شد كه 
رئيس فدراسيون هم شنيد و مسائلى را مطرح كرد. حالا اينكه چه كارهايى در آينده در فدراسيون فوتبال 
انجام مى شود بايد منتظر ماند و قضاوت  را برعهده مردم گذاشت. وى درباره اينكه چه پيشنهادهايى 
به رئيس فدراسيون فوتبال داده، اظهار داشت: پيشنهادهاى من خيلى ساده و معمولى است كه انجام 
دادن آن ها نه تنها اصلا سخت نيست بلكه خيلى آسان و ساده است، البته براى كسى كه بخواهد كار انجام 
دهد. اگر حرفى در مورد فدراسيون مى زنم براى اين است كه دلم براى فوتبال مى سوزد و به هيچ وجه دنبال پست 
و مقام نبوده و نيستم كه اگر بودم اصلا سوال هايم را مطرح نمى كردم؛ ضمن اينكه من با تاج به بهشت هم نمى روم. 
اميدوارم هفته آينده در مجمع فدراسيون فوتبال تصميماتى اتخاذ و فدراسيون از اين حالت انحصارى خارج شود 

و در نهايت اتفاقات خوبى براى فوتبال رقم بخورد.

برانكو:  نگران اتفاقات 2006 براى تيم كى روش هستم
 : س ر سرمربى تيم فوتبال پرسپوليس گفت: مى ترسم اتفاقاتى كه براى تيم ملى ايران در جام فــا

جهانى 2006 رخ داد، در روسيه هم براى تيم كى روش تكرار شود. برانكو ايوانكوويچ در 
پاسخ به اين پرسش كه در جام جهانى 2006 فشار زيادى به تيم ملى ايران وارد شد به 
طورى كه مى گفتند با پرتغال مساوى مى كنيم و مكزيك و آنگولا را شكست مى دهيم 
و حالا هم به نظر مى رسد يك فشار مضاعف به تيم ملى مى رسد. آيا اين فشارها نگران كننده 
نيست؟ اظهار داشت: اين مسائل يك نسخه است اما مهم اين است كه شما اين نسخه را چطور اجرايى 
كنيد. البته بايد بپذيريد در فوتبال امكان هر چيزى وجــود دارد. در فوتبال دنيا ديگر هيچ تيمى مثل 
گذشته آنقدر قدرتمند نيست كه  از پيش برنده باشد. در جام جهانى 2006 اتفاقى رخ داد كه مى ترسم 
الان هم به وقوع بپيوندد. حدود پنج بازيكن ما در آستانه جام جهانى مصدوم شدند. اين بازيكنان براى 
جام جهانى هم آماده نشدند. به طور مثال على كريمى، وحيد هاشميان، فريدون زندى، مهدى مهدوى كيا 

و ستار زارع براى جام جهانى 2006 به صورت كامل آماده نبودند چون دچار مصدوميت شده بودند.
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ورزشـــى

كسى براى بازگشت آقاى گل بى تاب نيست

طارمى گوشه گير تر از هميشه 
تاج: فقط برزيل را در گروهمان 

كم داشتيم
ورزش: مهدى تاج با بيان اين كه به صعود تيم ملى از گروه خود در جام جهانى 
اميدوار اســت، گفت: از وزارت ورزش و جوانان تشــكر ويــژه  دارم كه نيمى از 
هزينه هاى تيم   ملى فوتبال را تقبل خواهد كرد. رئيس فدراسيون فوتبال بيان  
 ITC كرد: به دنبال ايجاد يك بانك اطلاعاتى بزرگ فوتبالى هســتيم و حتى
بازيكنان نيز به صورت مكانيزه صادر مى شود تا مشكلات قبلى، تكرار نشوند و 

خيلى خوشحالم كه وضع فوتبال كشورمان بسيار خوب است.
 وى درخصوص قرعه تيم   ملى فوتبال در جام جهانى 2018 روسيه، خاطر نشان 
كرد: اين قرعه زندگى است، نه مرگ. به تيم   ملى ايران خيلى اميدوارم و آرزو بر 
جوانان عيب نيست چرا كه با تيم هاى قدرتمندى هم گروه شده ايم و گروه ما، بايد 

گروه قهرمانان لقب مى گرفت و فقط برزيل را در اين گروه كم داشتيم.
وى افزود: هفت بازى تداركاتى خوب براى تيم   ملــى پيش بينى كرده ايم و در 
جام جهانى نيز، كمپ لوكوموتيو روسيه را در نظر گرفته ايم كه يكى از بهترين 
كمپ هاى جام جهانى اســت. از كارلوس كى روش بايد تمام قد حمايت كنيم و 
ارزيابى خود من از عملكرد اين مربى، مثبت است و اميدوارم همه مثل من فكر 
كنند تا تيم ملى را در بهترين شــرايط راهى جام جهانى كنيم. از وزارت ورزش 
و جوانان نيز تشــكر ويژه  دارم كه نيمى از هزينه هاى تيم   ملى فوتبال را تقبل 

خواهد كرد.

سلطانى فر: دولت يك ريال از هزينه هاى 
استقلال و پرسپوليس را پرداخت نمى كند!

 قدس آنلاين : نشســت صميمى و هم انديشى فرزندان سرداران شهيد 
با سلطانى فر و ســتارى معاون رئيس جمهور به ميزبانى وزارت ورزش و 

جوانان برگزار شد.
مسعود سلطانى فر ضمن ابراز خوشحالى از اين نشست گفت: ورزش مناسب 
ترين ابزار براى تحكيم وحدت و افزايش غرور ملى  است. موفقيت در ورزش 
باعث شور و شــعف ملت و يكپارچگى اقوام مى شــود. دو باشگاه استقلال و 
پرســپوليس با هزينه جارى حدود 80 ميليارد تومان، اوقات فراغت 40 الى 
50 ميليون نفر را پر مى كنند و البته يــك ريال از اين هزينه ها را هم دولت 

نمى دهد.  

آزمون در تيم منتخب هفته پايانى نيم فصل 
ليگ برتر روسيه

ورزش:  روزنامه مطرح اســپورت اكســپرس روســيه پس از پايان ديدارهاى 
باقى مانده هفته بيســتم و پايانى نيم فصل اول ليگ برتر فوتبال اين كشور تيم 
منتخب را معرفى كرد. در تيم منتخب هفته بيستم ليگ برتر روسيه نام سردار 
آزمون، مهاجم روبين كازان با دريافت نمره فنى 7 هم ديده مى شود.روزنامه روسى 
درباره انتخاب سردار آزمون نوشته است: مهاجم ايرانى با گلزنى براى اولين بار 
در طول فصل جارى ليگ برتر روسيه به روبين كازان براى كسب پيروزى برابر 

خاباروفسك كمك كرد.

ناصر نامدار: نزديك به 3 ماه از محروميت مهدى طارمى 
گذشــته و او تقريبا از يك ماه ديگر مى تواند در بازى هاى 
پرسپوليس حضور داشته باشــد. دفعات قبل كه طارمى 
به هر دليل مدتى در پرسپوليس نبود غيبتش كاملا حس 
مى شد و هواداران براى او ابراز دلتنگى مى كردند. اين بار 
اما اين اتفاق نيفتاده است. درخشش عجيب و غريب على 
عليپور باعث شده كسى ســراغى از طارمى كه دو فصل 
متوالى آقاى گل ليگ برتر شــد و در نايب قهرمانى ليگ 
پانزدهم و قهرمانى ليگ هفدهم نقشــى اساسى داشت. 
اين كه چرا اين روزها خيلى هــا دلتنگ مهدى آقاى گل 
نشده اند حتما دلايلى جز درخشش عليپور هم دارد. امروز 
وقتى طرفداران پرسپوليس به ياد دربى 82 و درخشش كم 
نظير طارمى در آن بازى مى افتند حتما حسرت مى خورند 
كه چرا طارمى محبوبيت آن روز به فراموشى امروز رسيده 
است. طارمى در دوره محروميت البته با پرسپوليس تمرين 
مى كند. اما هرچــه به زمان پايــان محروميتش نزديك 
مى شود دلتنگى و حسرت را بيشتر مى شود در چهره اش 
ديد. او به شدت بى تابِ بازى كردن است. او كه همين چند 
ماه پيش مرد اول عكس هاى دسته جمعى پرسپوليسى ها 
در تمرين بود و خنده از لبانش محو نمى شــد اين روزها 
دلگير و ديرجوش است. از عكس هاى دسته جمعى كناره 
مى گيرد. تبريك او به عليپور فقط يك تبريك دوستانه نبود. 
كيست كه نداند در دل طارمى چه گذشته كه آن تبريك 
را در صفحه شخصى اش منتشر كرده است. او خودش هم 
مى داند كه در بازگشت كار سختى براى رسيدن به تركيب 
اصلى پرسپوليس دارد. عليپور حالا به درجه اى رسيده كه 

خيلى ها معتقدند بايد به تيم ملى هم دعوت شود. گادوين 
منشا هم رقيب سرسختى است. اما با اين همه چيزى در 
وجود طارمى هست كه بازگشت موفقيت آميز او را محتمل 
مى كند. چيزى مثل مهره مار. همانى كه باعث شده برانكو 
و كى روش با همه بدخلقى ها و بچه بازى هاى طارمى او را 
از دايره توجه شان كنار نگذارند. اما طارمى قدر اين توجه 

را مى داند؟
يعنى مى شــود ديگر خبط و خطايى بــه اين بزرگى از 

طارمى نبينيم؟ مى شود در بازگشت، بازيكنى را ببينيم 
كه ســرش به كار خودش اســت و دم به تله حاشيه ها 
نمى دهد؟ مى شــود آخرين ســال حضــور طارمى در 
پرسپوليس ختم به خير شــود؟ همه اين ها بستگى به 
خودش دارد. به اين كه چقدر بــزرگ فكر كند. او با اين 
همه حاشيه و جنجال و دردسر، بازيكن خوب و موفقى 
اســت. تصورش را بكنيد اگر در ادامه راه، رفتار و منش 

يكى مثل عليرضا جهانبخش را در پيش بگيرد. 

 على كريمى درباره برگزارى جلسه اش با مهدى تاج گفت: دو نفر از دوستان كه ثابت كردند هنوز آدم هايى 
هستند كه دلشان براى فوتبال مى ســوزد، اين جلســه را ترتيب دادند. ما چند ساعت صحبت كرديم و من 
حرف هايم را به تاج زدم كه بخشى از آن ها را پيش از اين گفته بودم. موضوعات ديگرى هم مطرح شد كه 
رئيس فدراسيون هم شنيد و مسائلى را مطرح كرد. حالا اينكه چه كارهايى در آينده در فدراسيون فوتبال 
انجام مى شود بايد منتظر ماند و قضاوت  را برعهده مردم گذاشت. وى درباره اينكه چه پيشنهادهايى 
به رئيس فدراسيون فوتبال داده، اظهار داشت: پيشنهادهاى من خيلى ساده و معمولى است كه انجام 
دادن آن ها نه تنها اصلا سخت نيست بلكه خيلى آسان و ساده است، البته براى كسى كه بخواهد كار انجام 
دهد. اگر حرفى در مورد فدراسيون مى زنم براى اين است كه دلم براى فوتبال مى سوزد و به هيچ وجه دنبال پست 
و مقام نبوده و نيستم كه اگر بودم اصلا سوال هايم را مطرح نمى كردم؛ ضمن اينكه من با تاج به بهشت هم نمى روم. 
اميدوارم هفته آينده در مجمع فدراسيون فوتبال تصميماتى اتخاذ و فدراسيون از اين حالت انحصارى خارج شود 

2006برانكو:  نگران اتفاقات 2006برانكو:  نگران اتفاقات 2006
: س ر سرمربى تيم فوتبال پرسپوليس گفت: مى ترسم اتفاقاتى كه براى تيم ملى ايران در جام فــا

جهانى 
پاسخ به اين پرسش كه در جام جهانى 

طورى كه مى گفتند با پرتغال مساوى مى كنيم و مكزيك و آنگولا را شكست مى دهيم 
و حالا هم به نظر مى رسد يك فشار مضاعف به تيم ملى مى رسد. آيا اين فشارها نگران كننده 
نيست؟ اظهار داشت: اين مسائل يك نسخه است اما مهم اين است كه شما اين نسخه را چطور اجرايى 
كنيد. البته بايد بپذيريد در فوتبال امكان هر چيزى وجــود دارد. در فوتبال دنيا ديگر هيچ تيمى مثل 

گذشته آنقدر قدرتمند نيست كه  از پيش برنده باشد. در جام جهانى 
الان هم به وقوع بپيوندد. حدود پنج بازيكن ما در آستانه جام جهانى مصدوم شدند. اين بازيكنان براى 
جام جهانى هم آماده نشدند. به طور مثال على كريمى، وحيد هاشميان، فريدون زندى، مهدى مهدوى كيا 

و ستار زارع براى جام جهانى 

اميدوارم فدراسيون فوتبال از حالت انحصارى خارج شود
كريمى: با تاج به بهشت هم نمى روم

تسنيم: على كريمى درباره برگزارى جلسه اش با مهدى تاج گفت: دو نفر از دوستان كه ثابت كردند هنوز آدم هايى 
هستند كه دلشان براى فوتبال مى ســوزد، اين جلســه را ترتيب دادند. ما چند ساعت صحبت كرديم و من 
حرف هايم را به تاج زدم كه بخشى از آن ها را پيش از اين گفته بودم. موضوعات ديگرى هم مطرح شد كه 

دادن آن ها نه تنها اصلا سخت نيست بلكه خيلى آسان و ساده است، البته براى كسى كه بخواهد كار انجام 
دهد. اگر حرفى در مورد فدراسيون مى زنم براى اين است كه دلم براى فوتبال مى سوزد و به هيچ وجه دنبال پست 
و مقام نبوده و نيستم كه اگر بودم اصلا سوال هايم را مطرح نمى كردم؛ ضمن اينكه من با تاج به بهشت هم نمى روم. 
اميدوارم هفته آينده در مجمع فدراسيون فوتبال تصميماتى اتخاذ و فدراسيون از اين حالت انحصارى خارج شود 

و در نهايت اتفاقات خوبى براى فوتبال رقم بخورد.

دست نشان: تراكتورسازى هم سرباز مى گيرد و هم پول خوب مى دهد
فارس:سرمربى ملوان در مورد اينكه آيا در نقل و انتقالات ليست خروجى و ورودى دارند، عنوان كرد: قطعا خروجى 
خواهيم داشت. بايد بازيكن جديد جذب كنيم. اين خواسته به حق مردم و هواداران ملوان است كه تيم بهترى داشته 
باشند. نادر دست نشان در پاسخ به اين ســوال كه اين تيم هم مى تواند از سهميه بازيكن سرباز استفاده كند و در اين 
شرايط تراكتورسازى حتى بازيكنان سرباز ليگ دسته اولى را جذب مى كند، خاطرنشان كرد: مى توانيم از بازيكن سرباز 
استفاده كنيم. تراكتورسازى حسنى كه دارد هم سرباز مى گيرد و هم پول خوب پرداخت مى كند. ما آن توان مالى را 
نداريم. در اين شرايط سربازها ترجيح مى دهند در تراكتورسازى حضور يابند چرا كه اين تيم در ليگ برتر حضور دارد 

و از وضعيت مالى بهترى هم بهره مى برد.

 ناظم الشريعه: تحت هيچ شرايطى آقاى گلى فوتسال جهان را از دست نمى دهيم



قدس بررسى مى كند

ورزش همگانى قربانى كاهش بودجه  
رها حاتمى  نــگاه به لايحه بودجه ورزش كشــور براى 
سال 97، نگرانى هاى زيادى را براى خانواده ورزش ايجاد 
كرده است؛ آن هم در سالى كه فدراسيون ها و در مجموع 
دستگاه ورزش درگير بازى هاى آســيايى و جام جهانى 
فوتبال اســت و نياز دارد كه مورد توجه بيشــترى قرار 
گيرد. البته اين موضوع از قبل هــم قابل پيش بينى بود 
كه در شرايط ســخت اقتصادى كشور، ورزش  بى نصيب 
نباشد.با اين حال ســوال اصلى اين است كه بازهم سهم 
محرومين جامعه از بودجه ورزشــى كشور كمتر و كمتر 

از قبل خواهد شد؟
*قفل بر پروژه هاى ورزشى

به هر حال چند سالى اســت كه ورزش روزهاى سختى را 
مى گذراند و بخشــى از اعتبار ســالانه، حتى به طور كامل 
پرداخت نشده و همين موضوع باعث شده تا مشكلات مالى 
ورزش در بخش هاى مختلف روى هم تلنبار شــود. اين در 
حاليست كه بســيارى از پروژه هاى ورزشى هم نيمه كاره 
مانده اند و سال هاست كه مسئولان از نياز به رقم هاى چند 
هزار ميلياردى مى گويند اما در همين بخش هم براى سال 
آينده با كاهش اعتبار مواجه ايم. ســال قبل اگر حدود 670 
ميليارد تومان، براى بخش عمرانى سال 96 در لايحه دولت 
ديده شد، اما براى سال 97 حدود 378 ميليارد تومان ديده 
شده كه اين رقم به نسبت برنامه هايى كه وزارت ورزش دارد 
بسيار كم اســت. اگر بخواهيم كل مبلغى كه در بخش هاى 
هزينه عمومــى، متفرقه و عمرانى، براى ســال 97 در نظر 
گرفته شده است را با اعتبار سال 96 مقايسه كنيم، مى بينيم 
كه براى ســال 96 به عدد 1039 ميليارد و 626 ميليون و 
300 هزار تومان مى رسيم در حاليكه براى سال 97 براى هر 
سه بخشى كه گفته شد، 828 ميليارد و 179 ميليون و 300 

هزار تومان مى رسيم. 
* كاهش اعتبار المپيكى ها

براى كميته ملى المپيك با تفاوتــى تقريبا 4 ميلياردى 
مواجهيم. به طوريكه براى ســال 96 حدود 97 ميليارد 
تومان و براى ســال 97، حدود 51 ميليارد تومان اعتبار 
در نظر گرفته شده است در حاليكه انتظار  مى رفت براى 

ســال بازى هاى آســيايى رقم بيشــترى به كميته ملى 
المپيك اختصاص پيدا كند. براى كميته ملى پارالمپيك 
هم با كاهش اعتبارى حدود يك ميليارد تومانى مواجهيم 
كه همه اين اعداد نشــان مى دهد حال ورزش در ســال 
جديد از ســال جارى بهتر نخواهد شــد و كار ســختى 

پيش روى مسئولان ورزش و كســانيكه بايد اين اعتبار 
را تقسيم كنند، وجود دارد. به خصوص اينكه بسيارى از 
فدراسيون ها گرفتار بدهى هاى چند صد ميليونى قديمى 
هم هستند و مشخص نيســت كه چطور مى خواهند همه 

اين موارد را برنامه ريزى و در نهايت كنترل كنند.

*فراموشى محرومين
در روزهاى سخت اقتصادى كشور در حالى بودجه ورزش به 
خوبى ديده نشده كه در سه - چهار سال اخير، اوضاع ورزش 
در بخش مالى نسبت به قبل بدتر شده و اين با شعار دولت 
فعلى در تضاد اســت. در چنين حالتى به طور حتم بازهم 
امكانات رسانى به بخش هاى محروم و كم برخوردار سخت تر 
از قبل خواهد شد و محرومين باز هم بايد شاهد حيف و ميل 

بودجه ها در بخش هاى قهرمانى باشند. 
*جفا به ورزش زنان

در اينكه همه بخش هاى جامعه از اوضاع بد اقتصادى متاثر 
هستند و ورزش هم از اين قاعده مستثنى نيست، ترديدى 
وجود ندارد اما يكى از شعارهاى اصلاحات، هميشه توجه به 
مسائلى مثل ورزش  زنان بوده است؛ كه حداقل در ارتباط با 
بخش ورزش مى بينيم بين اين روزهاى ورزش با روزهاى 
قبل تفاوت بسيارى وجود دارد. استدلال لازم براى بيان اين 
تفاوت هم اعتبارى اســت كه در اين مقطع به ورزش تعلق 
مى گيرد. اعتبارى كه به هيچ وجه قابل مقايســه با  اعتبار 
10 ســال قبل نيست و برخى فدراســيون ها امروز مبلغى 
را مى گيرند كه چند ســال قبل هم مى گرفتــه اند. اين در 
حاليست كه دلار گران شده و هزينه هاى امروز به قبل قابل 

مقايسه نيست.
به هر حال اين وضعيت به خوبى اين پيغام را براى مسئولان 
ورزش دارد كه بايد رو به صرفه جويى ببرند و در اين شرايط 
اســت كه برنامه ريزى ها براى بازى هاى آسيايى به شدت 
تحت تاثير قرار گرفته اســت؛ تا جاييكه دختران هم از اين 
موضوع بى نصيب نمانده اند و گفته شده كه فقط كسانى به 
اندونزى مى روند كه شانس مدال آورى دارند. در حاليكه قبلا 

شرايط متفاوتى براى بانوان در نظر گرفته مى شد.
*سكوت يا چانه زنى؟

نكته ديگــرى كه در ايــن رابطه قابل توجه اســت، ميزان 
چانه زنى مديران ورزش اســت. آيا مديران فعلى ورزش به 
اندازه قبلى ها براى گرفتن اعتبار بيشــتر تلاش كرده اند و 
به در بسته خورده اند يا اينكه از پيش باخته به اين موضوع 

ورود كرده اند؟

ليگ ملى بسكتبال كشور
قوچان، آوردگاه دو تيم خراسانى!

على عبداحد: هفته سوم از دور رفت مسابقات بسكتبال ليگ ملى 
باشگاههاى كشور امروز پيگيرى مى شــود. از گروه شمال تيم پارسا 
مشــهد ميهمان اميد تهران است و شهرســتان قوچان، آوردگاه دو 
تيم از خراسان رضوى است. تيم آرسكا قوچان كه نماينده بسكتبال 
شهرستان قوچان است پذيراى تيم هيئت بسكتبال خراسان مى باشد. 
قوچانى ها يك پيروزى مقابل اميد تهران و يك شكست مقابل پارسا 
دارند و تيم هيئت اســتان در هفته اول استراحت داشت، هفته دوم 

ديدارش در مشهد مقابل تيم تهرانى (سايرس تهران) انجام نشد. 
بنابراين امروز و در قوچان از اولين بازى تيم بسكتبال هيئت استان 
رونمايى خواهد شد. تيم پارسا مشهد نيز با دو پيروزى مقابل تيم هاى 
سايرس تهران و آرسكا قوچان و بدون شكست در صدر جدول گروه 
شمال قرار دارد. در گروه جنوب تيم هاى ساحل نشينان بوشهر و پاس 

بندرلنگه تيمهاى بدون شكست هستند.
برنامه هفته سوم

گروه شمال
اميد تهران- پارسا مشهد ساعت 16

آرسكا قوچان- هيئت خراسان رضوى ساعت 18
گروه جنوب

هيئت شهركرد- هيئت كرمانشاه ساعت 16
پاس بندرلنگه- شكلى تهران ساعت 18

مشهد ميزبان مسابقات
 آمادگى جسمانى بانوان كشور

ورزش : مسابقات آمادگي جسماني بانوان قهرماني كشور به ميزباني 
اســتان خراســان رضوي امروز و فردا در مجموعه ورزشي بهشتي 
مشهد با حضور 29 تيم از استان هاى مختلف كشور برگزار مى شود 
تا سرنوشت قهرمانان اين رشته ورزشى مشخص شود. مژده حاجت 
طلب، مدير اجرايى مسابقات آمادگى جســمانى قهرمانى كشور، با 
اعلام اين خبر گفت:مراسم افتتاحيه اين رقابت ها صبح امروز در سالن 
ورزشى شهيد بهشتى مشهد برگزار خواهد شد و در ادامه تيم ها رقابت 

خود را براى كسب عنوان قهرمانى آغاز خواهند كرد. 
در اين رقابت ها 261 ورزشكار حضور خواهند داشت كه در آيتم هاى 
مختلف و مورد تاييد مراجع جهانى شركت خواهند كرد كه در پايان 
قهرمانان كشور مشخص خواهند شد، تماشــاى اين رقابت ها براى 
بانوان علاقمند رايگان خواهد بود و مسابقات در نوبت صبح و عصر در 

روزهاى پنج شنبه و جمعه برگزار خواهد شد. 

ليگ برتر ووشو؛ پارس جنوبى
 در صدر ماند

ورزش: فصل جارى ليگ برتر ووشوى باشگاه هاى كشور در بخش مردان 
با حضور هشت تيم  پارس جنوبى، شهردارى ملارد، دانشگاه آزاد، باشگاه 
مقاومت، شهردارى دامغان، دانشگاه پيام نور، هيئت البرز و پاس ناجا در 
يك گروه و به صورت رفت و برگشــت برگزار مى شود تا تيم هاى برتر 
مشخص شوند.  هفته پنجم و ششم اين رقابت ها، با برگزارى هفت مبارزه 
در آكادمى ووشو همراه شد. در مهمترين مبارزه، پارس جنوبى و پاس ناجا، 
قهرمان و نايب قهرمان فصل گذشته به مصاف هم رفتند كه پارس جنوبى 
10 بر 4 برنده شد و با 15 امتياز صدرنشين باقى ماند.پارس جنوبى در 
بخش تالو 5 بر صفر و در ساندا نيز 5 بر 4 برنده شد تا در مجموع 10 بر 4 اين 

رقابت را با پيروزى به اتمام برساند.
نتايج هفته:

دانشگاه آزاد 10 - شهردارى ملارد 4/ باشگاه مقاومت 6 - پاس ناجا 8
شهردارى دامغان 9 - هيئت البرز 3

هفته ششم:
باشگاه مقاومت 11 - شهردارى ملارد 3/ شهردارى دامغان 4 - دانشگاه آزاد 10

دانشگاه پيام نور 8 - هيئت البرز 4/ پارس جنوبى 10 - پاس ناجا 4

صعود نونهالان پديده به ليگ كشور
سايت پديده :  از هفته پايانى رقابت هاى سوپر ليگ نونهالان استان، 
تيم نونهالان پديده با كسب پيروزى يك بر صفر مقابل فولاد مشهد، 
نه تنها به عنوان قهرمانى اين مسابقات دست يافت، بلكه جواز حضور 

در رقابت هاى فصل آينده ليگ نونهالان كشور را نيز به دست آورد.

خبر

انگليس - ليگ برتر
 برنلى 1 - 0 استوك سيتى

 كريستال پالاس 2 - 1 واتفورد
 هادرسفيلد 1 - 3 چلسى

ايتاليا - سرى آ
 جنوا 1 - 2 آتالانتا

آلمان - بوندسليگا
 وولفسبورگ 1 - 1 لايپزيش

 فرايبورگ 1 - 0 مونشن گلادباخ
 هامبورگ 1 - 2 فرانكفورت

 ماينتس 0 - 2 دورتموند
هلند - ارديويسه

 ناك بردا 1 - 2 توئنته
 زووله 1 - 1 آلكمار

ايتاليا - جام حذفى
 اينتر 0(5) - 0(4)  پوردنونه

فرانسه - جام حذفى
 تولوز 2 - 0 بوردو
 موناكو 2 - 0 كان

 آنژه 1 - 0 متز

ميز نتايج

جمعه 24 آذر هفته 22 ليگ برتر فوتسال
 آتليه طهران قم - گيتى پسند 

 ساعت: 16:00 زنده از شبكه ورزش

جمعه 24 آذر  جام حذفى ايران
 بادران تهران - پرسپوليس

 ساعت: 16:15 زنده از شبكه سه

ورزش در سيما

15

بازى 
با اسلوونى و كرواسى 

در برنامه تيم ملى هندبال
ورزش  سه: سرمربى اســلوونيايى تيم ملى هندبال چند روز ديرتر از 

موعد قبلى وارد ايران مى شود. بورت ماچك،  سرمربى اسلوونيايى تيم ملى 
هندبال كه چندى پيش براى سومين بار  به عنوان سرمربى تيم ملى كشورمان 

انتخاب شد، قرار بود وارد ايران شود تا از روز جمعه اردوى تيم ملى را تشكيل دهد. 
بر اساس برنامه جديد ملى پوشان بعد از اتمام وظايف باشگاهى خود از روز جمعه 
3، 4 روز به استراحت مى پردازند و ســپس به اردوى تيم ملى در تهران ملحق مى 
شوند. قرار است ماچك نيز هفته آينده وارد تهران شود تا چند روز بعد همراه با ملى 

پوشان، تهران را به مقصد اسلوونى ترك كند. تيم ملى هندبال كه اواخر دى ماه 
بايد در مسابقات قهرمانى آسيا در كره جنوبى حاضر شود، در اسلوونى 2 

بازى تداركاتى با كشور ميزبان و كرواسى برگزار خواهد كرد.
لژيونرهاى تيــم ملى نيز قرار اســت بعــد از پايان وظايف 

باشگاهى خود در اروپا تيم ملى را همراهى كنند.

عابدينى و پاكدامن در 
شمشير بازى

 جايزه بزرگ مكزيك
ورزش: مجتبى عابدينى و على پاكدامن براى حضور در مســابقات 
جايــزه بزرگ مكزيك، تهــران را به مقصد اين كشــور تــرك كردند.

سابريست هاى كشورمان براى حضور در مسابقات جايزه بزرگ مكزيك، 
تهران را به مقصد اين كشور ترك كردند.مجتبى عابدينى و على پاكدامن 

با سرمربيگرى پيمان فخرى در اين مسابقات حضور خواهند داشت.
با توجه به بعد مســافت و اينكه نتايج اين مسابقات تاثير چندانى در 

رنكينگ جهانى براى محمد رهبرى و محمد فتوحى ندارد، اين دو 
سابريست كشورمان در مسابقات مكزيك حضور نخواهند 

داشــت و تنها عابدينى و پاكدامــن براى حفظ و 
ارتقاى رنكينگ خود عازم اين مسابقات 

خواهند شد.

واليبال 
جام باشگاه هاى جهان

باخت بانك سرمايه 
در اولين ديدار

ورزش: تيم واليبال بانك ســرمايه در اولين ديــدار رقابت هاى جام 
باشگاه هاى جهان با نتيجه 3 بر 2 مقابل زاكسا لهستان شكست خورد.

 رقابت هاى واليبال جام باشــگاه هاى جهان به ميزبانى لهستان آغاز 
شد. تيم واليبال بانك ســرمايه در حاليكه 2 ست ابتدايى بازى را به 
ســود خود كرد در نهايت با نتيجه 3 بر 2 نتيجــه را واگذار كرد. 

بنابراين نماينده آسيا در اولين ديدار اين رقابت ها با امتيازات 
25 بر 19، 25 بر 20، 16 بــر 25، 29 بر 31 و 15 بر 17 

بازى را واگذار كرد و ديشب در دومين ديدار خود 
رو در روى ســادا كرويزيرو برزيل قرار 

گرفت.
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دعواى حقوقى بيلسا و ليل تمام نمى شود
سقوط تحقيرآميز « ال لوكو»

رئيس سابق فدراسيون بسكتبال مقابل منتقدان

مشحون: وقتى آمدم، فدراسيون يك  مدال حلبى هم نداشت
فرنگى كاران خارجى  وارد شدند

امروز آغاز كشتى جام باشگاه هاى جهان در اصفهان

دانيال صدقى: دوران حضور مارســلو بيلسا 
در ليل با وقاحت هرچه تمام به پايان رســيد. 
با اينكــه نتايج اخير ليــل در زمين حاكى از 
شكل گيرى تدريجى روح  ال لوكو در سيستم 
بازى تيم بــود، اما در اردو هــاى تيمى و در 
رختكن باشــگاه آشــفتگى عجيب و غريبى 
به چشــم مى خورد. براساس گزارش روز سه 
شنبه نشريه اكيپ، بيلسا از خيلى وقت پيش 
اختيار امور را در باشگاه از دست داده بود. به 
همين خاطر ليل به تيمــى بى نظم و انضباط 
كه در واقع فقط توســط بازيكنــان اداره مى 
شد، تبديل شده بود. درعين حال تاخيرهاى 
بيش از حد در جلسات تمرينى و حواشى بى 
پايان زندگى خصوصى مربــى آرژانتينى هم 

عوامل مهمــى در ايجاد ايــن اوضاع درهم و 
بهم ريخته محسوب مى شدند. همين مسايل 
مديران باشــگاه را در تصميم بــه جدايى از 
بيلسا متقاعد كرده و حالا در دعواى حقوقى 
دوطرف بيلسا 15 ميليون يوروى باقيمانده از 

قراردادش را طلب مى كند. 
دوران حضور بيلســا روى نيمكــت ليل تنها 
پنج ماه به طــول انجاميد. ليل كه با كســب 
تنها 5 پيروزى در 17 هفته در جمع پنج تيم 
قعرجدول ليــگ 1 قرار گرفته، بــه دليل بى 
انضباطى هاى رختكن تيم به دردســر افتاده 
بود. علاوه بــر تاخيرهاى بازيكنان شــرايط 
زمانى بدتر شد كه در اردوى تيم پيش از بازى 
جام اتحاديه روز 25 سپتامبر، دختر جوانى در 

اتاق يكى از بازيكنان تيم كه از ســوى باشگاه 
تنبيه شد، پيدا شده بود.  كمتر از يك ماه بعد، 

در پى شكســت 3-0 مقابل آمين او رسما از 
سمت خود اخراج شــد. حالا مربى آرژانتينى 

دســتمزد 400 هزار يوروى ماهانه قراردادى 
كه تا سال 2019 با ليل داشته را از مسئولان 
باشــگاه طلب مى كند. وكيــل او كارلو البرتو 
بروسا مى گويد كه «هيچ تبصره اى دررابطه با 
اخراج او از اين تيم در قرارداد گنجانده نشده 
بود. او به لوپاريزين گفته كه بيلســا احساس 
مى كند تحقير شده و ما جنگ حقوقى با ليل 
را شروع كرده ايم. باشگاه تبليغات وسيعى در 
مورد جذب او به عنوان مربى جديد تيم انجام 
داده بود و درنهايت مجبور شــد وسايلش را 
همچون كارمنــدى كه احتمــالا از صندوق 
مغازه دزدى مى كرده جمع كند. رفتار باشگاه 
با او خيلى زشت بود. آنها حتى حاضر به بحث 

و مذاكره هم نشدند. »

ورزش سه: محمود مشحون كه چندى پيش بعد از سال هاى 
طولانى حضور در راس فدراسيون بسكتبال به دليل بازنشستگى 
مجبور به كناره گيرى از سمتش شــد، همچنان به عنوان عضو 
اجرايى كميته ملى المپيك بــه كار خودش ادامه  مى دهد. با او 
در مورد مسائل مختلف كميته ملى المپيك و فدراسيون حرف 

زديم.
 *آيا انتخاب كارشناسان خبره سفارشى نبود؟

فقط من براى كارشناسان خبره راى نداشتم، بلكه تمام اعضاى 
هيئت اجرايى در اين خصوص نظر دادند. حالا اين مســئله كه 
بخواهم پاســخ انتقادات را بدهم، به من مربوط نمى شود. هيچ 
انتخابى در حوزه انتخاب كارشناسان خبره سفارشى نبوده و همه 

اعضا متفق القول روى 5 نفرى كه انتخاب شدند، نظر داشتند.
*خودتان به انتخابات ورود نمى كنيد؟

با اينكه بــه عنوان يكى از كارشناســان خبره انتخاب شــدم و 
مى توانم براى چند پســت در انتخابات كانديدا شوم؛ اما هنوز 
تصميمى در اين باره نگرفتم. بهتر است درباره انتخاب بنده هم از 
بقيه سوال كنيد چون من خودم جزو منتخب ها هستم و درست 
نيســت كه حرفى در اين باره بزنم. در روزهــاى آينده تصميم 

مى گيرم كه آيا براى انتخابات كانديدا شوم يا خير.
*بعد از رفتن شــما انتقاداتى به نوع مديريت تان وارد 

شد.از خودتان دفاع نمى كنيد؟
 نمى دانم برخى انتقادات چرا بعد از رفتــن من هم ادامه دارد. 
مى گويند بســكتبال فــردى را براى مديريت در فدراســيون 
نساخته است! آنهايى كه ســاختيم را چه كار كرديد؟ من وقتى 
به فدراسيون آمدم، يك مدال حلبى هم در فدراسيون نداشتيم؛ 

اما الان بيش از 80 مدال داريم كه 70 تاى آنها مدال طلا است.

مهر: چهارمين دوره رقابت هاى كشتى فرنگى جام باشگاه هاى 
جهان از امروز با حضور 13 تيم داخلى و خارجى در شهر اصفهان 
آغاز خواهد شــد. «اســداالله رضايى» مسئول ســتاد برگزارى 
مسابقات فدراسيون كشتى گفت: تا به امروز   درصد از اقدامات 
مربوط به ميزبانى و آماده سازى سالن انجام شده و ما مى توانيم 
بدون هيچ مشــكلى، پذيراى تيم هاى خارجى در سالن و آغاز 
مسابقات باشيم. وى در خصوص ســالن برگزارى اين مسابقات 
گفت: سالن 6 هزار نفرى مجموعه ورزشى نقش جهان اصفهان، 
امكانات و فضاى خوبى براى اين مسابقات دارد و ما اين سالن را 
دقيقا مثل رقابتهاى كشتى آزاد جام باشگاه هاى جهان در تهران 

و با سه تشك آماده مسابقات كرده ايم.
وى گفت: تيم هــاى خارجى  ، طبق زمانبنــدى وارد اصفهان 
خواهند شــد و در هتلى نزديك به سالن اسكان مى يابند. آنچه 

مسلم است سعى داريم تا رقابتهاى كشــتى فرنگى را هم مثل 
پيكارهاى كشتى آزاد جام باشگاه هاى جهان در تهران به خوبى 

ميزبانى كنيم و همه چيز طبق برنامه پيش برود.
 چهارمين دوره رقابتهاى كشتى فرنگى جام باشگاه هاى جهان در 
روزهاى 23 و 24 آذرماه در اصفهان برگزار مى شــود. در اين دوره 
از رقابتها 10 تيم باشــگاهى خارجى از كشورهاى روسيه، تركيه، 
ارمنستان، گرجستان، اوكراين، مجارستان، قرقيزستان، رومانى، 
يونان و تاجيكستان و همچنين سه تيم ايرانى (سيناصنعت ايذه، 
بيمه رازى اصفهان و شهداى مدافع حرم قم) در قالب چهار گروه به 
مصاف هم خواهند رفت. اين رقابتها در روز نخست در دور مقدماتى 
به صورت تيم به تيم برگزار خواهد شد و سپس در ادامه تيم هاى 
اول گروه هاى A و B و تيم هاى اول گروه هاى C و D براى حضور 

در ديدار فينال و رده بندى (جمعه) با يكديگر مصاف خواهند كرد.



 جامعه/ مریم احمدی شیروان    
گفته می شود سال گذشته حدود 33 
میلیون جلد کتاب کمک درسی با 
مجوز فرهنگ و ارشــاد اسلامی منتشر شده است. 
حال اگر میانگین قیمت هر جلد را 17 هزار تومان 
در نظر بگیریم، با یک حســاب ســاده به عددی 
شگفت انگیز می رسیم؛ 570 میلیارد تومان مبلغی 
است که این کتاب ها روانه جیب انتشاراتی هایشان 
کرده اند. بر اســاس آخریــن آمارهــا، بهای کل 
کتاب های کمک درســی که در خردادماه 1396 
منتشــر شــده بالغ بر 15 میلیارد و 822 میلیون 
تومان است. کتاب هایی که به گفته صاحبنظران 
نه تنها مفید نبوده، حتی اثرات معکوسی بر سیستم 

آموزش و پرورش دارند. 

 کتاب های درسی واحد در کشور سبب 
اختلالات یادگیری می شود

حجم زیاد رد و بدل شــدن پــول در این حوزه در 
حالی صورت می پذیرد که ایده »معلم پژوهنده« و 
»دانش آموز پژوهنده« در آموزش و پرورش کشور با 
هدف انجام پژوهش های نسبتاً ساده و حل مسائل 
و مشــکلات این دو قشر اجرا شــده است، اما این 
کتاب ها خود ســدی بزرگ برای بروز پژوهشگری 
و خلاقیت اســت.نماینده وزیر علوم در ســازمان 
نظام روان شناسی و مشــاوره کشور با بیان اینکه 
استفاده از کتاب های درسی واحد برای دانش آموزان 
سراسر کشور خطرناک است، به خبرنگار ما توضیح 
می دهد: در هیچ جای دنیا اســتفاده از کتاب های 
واحد درســی برای دانش آموزان یک کشور تجویز 
نمی شود و هیئت امنای هر مدرسه تصمیم می گیرد 
در مدرســه آن منطقه خاص، از کدام کتاب های 
درســی برای آموزش استفاده کند. چرا که همین 
یکســان بودن کتاب های درســی می تواند منشأ 
اختلالات یادگیری شود. معلمان باید حق انتخاب 
در کتاب های درسی و تولید محتوا را داشته باشند، 
اما امروزه مؤسسات تولید کتاب های کمک آموزشی 
که گردش مالی زیادی داشــته و حتی مجوز لازم 
بــرای کار را ندارند، این امــکان را فراهم کرده اند.

دکتر فریبرز دُرتاج اضافه می کند: مدارسی که در 
دنیا کتاب آموزشی تولید می کنند باید تیمی خاص 
داشته باشــند. این تیم برای اینکه صلاحیت نشر 
کتاب کمک آموزشــی داشته باشد، باید از آموزش 
و پــرورش مجوز گرفته و متخصــص برنامه ریزی 
درسی، متخصص روان شناسی تربیتی، متخصص 
روان شناســی یادگیری، متخصص رشد و فلسفه 
تعلیم و تربیت داشته باشد. این مؤسسات و بخش 

خصوصــی باید با تیمی تخصصی قــوی به جای 
آموزش و پرورش کتاب تولید کنند؛ اما متأسفانه در 
این سال ها، به جای استفاده از متخصصان تعدادی 
افراد کم سواد، با سوء استفاده از کنکور کتاب های 

کمک درسی تولید می کنند.

 کتابهای کمک درسی مشکلی را حل 
نمی کنند

وی در ادامــه بیان می کند: بــر چاپ این کتاب ها 
هیچ نظارتی وجود ندارد و مؤسسات با هزینه های 
بســیار زیاد و حتی محتوای اشتباه کتاب هایی را 
منتشر می کنند که در حقیقت هیچ دانش آموزی 
فرصت پردازش اطلاعات بسیار زیاد گنجانده شده 
در این کتاب ها را ندارد. این در حالی اســت که بر 
اساس قانون، سازمان سنجش اجازه ندارد حتی یک 
ســؤال خارج از کتاب های درسی مقطع متوسطه 
داشته باشــد.رئیس همایش روان شناسی مدرسه 
اضافه می کند: برای رهایی از این مشــکل نیاز به 
اراده ای قوی اســت. باید وزیر آمــوزش و پرورش، 
وزیر علوم و رئیس ســازمان سنجش اعلام کنند 
که تنها منبع امتحانی کتاب های درسی است. البته 
اگر معلم یا دانش آموز ضعیف باشــد، می تواند از 
معلمی دیگر کمک بگیرد، اما این کتاب ها مشکلی 
را حل نمی کند چرا که آن ها ساده سازی نکرده اند. 
آن ها بیشتر تجارت می کنند و دانش آموزان قدرت 
خلاقیت و نشــاط خود را از دست می دهند.دُرتاج 
در پایــان تأکید می کند: معضل بــزرگ آموزش 
و پرورش ما کنکور اســت. در تمام دنیا بر مبنای 

ارزیابی دوره دبیرســتان، دانش آموزان سالی دو تا 
ســه بار می توانند برای ورود به دانشگاه در آزمونی 
مشابه آزمون ســنجش شرکت کنند و دانشگاه ها 
مســتقل دانشــجو می گیرند. ضمن اینکه سبک 
قدیمی پذیرش دانشجو در کشور ما تولید اضطراب 
کرده و آســیب های زیادی با خود دارد. باید بدانیم 
که کتاب های درسی، کتاب هایی قوی هستند. باید 
معلم ها را ترغیب کنیــم که فقط آن ها را تدریس 
کرده و به تجارت کتاب های کمک درســی دامن 

نزنند.

مافیای کتاب های کمک درسی نبض آموزش 
را در دست دارد

هنــوز هم پــدر و مادرها فقــط از دانش آموز 20  
می خواهند. البته آن ها هم مقصر نیستند چرا که 
نظام آموزشی القا می کند دانش آموز باهوش فقط 
20 می گیرد. تفکری که خود آسیب های بسیاری 

بر سیستم آموزشی کشور وارد کرده است.در ادامه 
یک کارشــناس حوزه آموزش و پرورش نیز با بیان 
اینکه ساختار آموزش کشور مبتنی بر نمره، معدل 
و ارزشیابی های کمّی است، به خبرنگار ما می گوید: 
خانواده ها به خاطر حساسیت و نبود شناخت اهداف 
آموزشــی جدید و روند نوین آموزش و پرورش که 
بر کیفی سازی آموزش و یادگیری های عمیق برای 
اثرگذاری در رفتار، منش و اندیشــه  دانش آموزان 
متمرکز اســت، آموزش را در نمــره و معدل بالا 
محدود می کنند. به همیــن منظور به کتاب های 
کمک درسی که میزان تمرینات و سطح یادگیری 
بالاتر و گاهی حتی خیلــی بالاتری دارد، متمرکز 
می شوند.محمدرضا نیک نژاد اضافه می کند: تبلیغ و 
توصیه برای استفاده از این کتاب ها، منافع مادی 
گسترده ای برای معلم ندارد و موضوع کلان تر از این 
حرف هاست. شنیده ها حاکی است که این کتاب ها 
منافعی برای افراد و حتی سازمان ها دارد. وقتی از 
طرف مؤسســات مختلف آزمون های استانداردی 
به صورت کشــوری برگزار می شود واضح است که 
از طرف ســازمان آموزش و پرورش، اداره یا حتی 
وزارتخانه سفارش هایی برای عقد قرارداد می شود و 
مدرسه نیز از آن سود می برد.وی می گوید: امیدوارم 
سود مدارس برای تأمین بودجه مورد نیازش باشد. 
وقتی قبض برق مدرسه ای 7 میلیون تومان می شود 
و مدرسه بودجه ای برای پرداخت آن را ندارد، مدیر 
با مبالغ دریافتی از این قراردادها مجبور به تأمین 
نیازهایش می شود. مدیر مدرسه می خواهد با این 
مبالغ، پول هــا و بودجه ای که آموزش و پرورش به 

آرامی از سرانه حذف کرده را پرداخت کند و البته به 
خاطر اینکه این پول ها حساب و کتابی ندارد، سوء 
استفاده هایی نیز از آن می شود، اما موضوع فراتر از 
این سخنان است.نیک نژاد به تیراژ اندک کتاب های 
غیردرسی در کشور اشاره کرده و تصریح می کند: 
مافیای قدرتمندی تحت عنوان مافیای کتاب های 
کمک درســی وجود دارد که ســبب شده با وجود 
قانون حذف کنکور، هنوز گام مثبتی در این زمینه 
برداشته نشده و این موضوع در هاله ای از ابهام قرار 
گیرد. چند شب گذشته آقای لاریجانی در سخنانی 
اشــاره کرده بود که اگر می خواهید کنکور حذف 
شــود، باید سازمان سنجش حذف شود. وی اشاره 
کرده بود که برای حذف کنکور آسیب زا و بیماری 
آموزش و پرورش در این سال ها، قدرت هایی وجود 

دارد که اجازه این کار را نمی دهد.
 سم اندیشه در آموزش و پرورش

وی در ادامــه تأکید می کند: البته این مســائل تا 
حــدودی حاکمیتی بوده و دولتی نیســت. یعنی 
فراتر از دولت هاســت و کارشناســان بر این باورند 
نیروهایی وجود دارند که ســال هاست بر آموزش 
و پــرورش چمبــره زده اند. آن ها عــلاوه بر اینکه 
فکر خرابــی دارند، قدرت نوآوری نیز ندارند. علاوه 
بــر آن منافعی هم در آن پنهان اســت. می بینیم 
که صدا و ســیما در شکلی وســیع این کتاب ها را 
تبلیغ می کند.این کارشناس آموزش و پرورش در 
ادامه می گوید: کتاب های کمک درسی، کتاب های 
کنکوری و گســترش نهادهای آموزشی تجاری در 
کشور مانند سم اندیشه در آموزش و پرورش است. 
17 هزار عنوان کتاب کمک آموزشــی عدد بزرگی 
است. بخصوص اینکه وقتی کتاب های درسی 135 
میلیون جلد باشــد، کتاب های کمک آموزشی به 
طور قطع خیلی بیشتر از آن است. باید همه دست 
اندرکاران در یک گفت و گو و هم اندیشــی به این 
نتیجه برسند که این کتاب ها آسیب زا هستند. البته 
همه در حرف ها قبول دارند، اما منافع اجازه برخورد 
را نمی دهد. نیک نژاد می افزاید:باید بدانیم مافیای 
آموزشی بسیار گسترده شده و در این حوزه به انواع 
مختلف پولشویی صورت می گیرد. مؤسسات با نام ها 
و اسم هایی پرآوازه و با شعارهایی زیبا و عام المنفعه 
از درآمدهایی که با پیامدهای نامشروع حاصل شده 
استفاده کرده و در کنار آن تعدادی مدرسه ساخته 
یا اندکی از دانش آموزان بی بضاعت را تحت پوشش 
قرار می دهنــد.وی در پایان ابراز امیدواری می کند 
که با حرکتی آرام و مقابله در برابر این مافیا بتوانیم 
ریشه ســرطان هایی که در کشور گوشت، پوست، 
اندیشه و مغز دانش آموزان را می خورد، حذف کنیم.

33 میلیون جلد کتاب کمک آموزشی در سال 95 منتشر شد 

کتاب های کمک درسی بلای جان دانش آموزان
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جامعه

برش 
کارشناســان معتقدنــد کتاب های 
کمــک آموزشــی، حتــی در صورت 
اســتاندارد بودن هم، ذهن و فکر 
دانــش آمــوزان را راحــت طلب و 
تنبــل بار مــی آورد. ایــن در حالی 
اســت که حجم بســیار زیــادی از 
شــمارگان کتاب ها در اختیار بازار 

این کتاب هاست.

برای بچه هایتان چاقوی ضامن دار بخرید
بایــد اعتراف کنم بهترین کاری که برخی مــوارد می توان انجام داد، فقط 
ســر تکان دادن و اندکی لبخند زدن است.نمونه این روزهای این کار هم 
مصوبه اخیر مجلس محترم در حذف چاقوی ضامن دار و ساتور از فهرست 
سلاح های سرد است. البته اگر نگاهی به این مصوبه بیندازید خواهید دید 
نکات دیگری هم برای سر تکان دادن دارد، پس ابتدا این مصوبه را بخوانید 
تا آنچه می گوییم ملموس تر باشــد.نمایندگان مجلس شورای اسلامی در 
جلسه علنی دیروز )چهارشنبه، 22 آذر( پارلمان و در جریان بررسی گزارش 
کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس، درباره طرح الحاق دو تبصره به ماده 
617 قانون مجازات اســلامی که از سوی شورای نگهبان اعاده شده بود، با 
اکثریــت آرا و انجام اصلاحاتی، آن را تصویــب کردند.در تبصره یک ماده 
واحده این طرح آمده اســت: در صورتی که حمل قمه، شمشــیر، قداره یا 
پنجه  بوکس، به منظور درگیری فیزیکی و ضرب و جرح انجام شود، جرم 
محسوب و مرتکب، به حداقل مجازات مقرر در این ماده محکوم می شود. 
تولید و عرضه ســلاح های مذکور ممنوع اســت و مرتکب به جزای نقدی 
درجه 6 محکوم و حســب مورد، این سلاح ها به نفع دولت ضبط یا معدوم 
می شود.طبق اصلاحیه انجام شده در این طرح، چاقوی ضامن دار و ساتور 
از فهرست سلاح سرد حذف شده است؛ چرا که در ابتدا چاقوی ضامن دار 
و ساتور هم در زمره سلاح های سرد بودند، ولی گویا شورای نگهبان ایرادی 
به آن وارد کرده و به مجلس بازگردانده اســت. منتقدان معتقدند مشاغلی 
مانند قصابان سیار باید ابزار کار خود نظیر ساتور و چاقوی ضامن دار همراه 
داشته باشند؛ بنابراین در صورت تصویب برای این گونه مشاغل مشکلاتی 
ایجاد خواهد شد.اما بهتر است نگاهی به سابقه موضوع هم داشته باشیم، 
چون در ابتدا یعنی حدود 10 ســال پیش قرار بود قانونی خاص با عنوان 
ممنوعیت حمل ســلاح سرد به تصویب برســد و برای اولین بار سال 86 
همزمان با افزایش جرایم خشن با سلاح سرد، بحث ممنوعیت حمل سلاح 
سرد از سوی نیروی انتظامی مطرح شد. این طرح سپس از سوی دولت در 
قالب لایحه ای به مجلس هفتم فرستاده شد. در خرداد آن سال یک فوریت 
این طرح تصویب شد، اما در ادامه در کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس 
مسکوت ماند.مجلس هفتم در حالی سپری شد که به دلیل اختلاف میان 
مجلس و نیروی انتظامی بر ســر مصادیق سلاح ســرد این طرح با وجود 
تصویب در کمیســیون های مربوط مجال طرح در صحن علنی را نیافت.

در مجلس هشتم نیز این طرح باز به درخواست نیروی انتظامی در دستور 
کار قــرار گرفت، اما باز هم به دلیل اختلافات جزئی مجال طرح و تصویب 
را پیدا نکرد.مجلس بعدی هم به دوران خواب این لایحه تبدیل و سرانجام 
مقرر شد این لایحه برای همیشه به فراموشی سپرده شود و به جای آن دو 
تبصره به ماده617 قانون مجازات افزوده شــود که در نهایت این اتفاق رخ 
داد، ولی گویا قرار دادن چاقوی ضامن دار و ساتور در کنار ادواتی چون قمه 
و شمشیر فساد انگیز می شده که با ایراد شورای نگهبان مجلسیان دست 
به اصلاح آن زدند و این دو ابزار بی خطر و ضروری را از فهرست ابزار خطر 
آفرین حذف کردند.این موضوع زمانی تعجب برانگیزتر می شود که بر اساس 
آمار نزدیک به نیمی از قتل های ارتکابی در کشور با چاقو صورت می گیرد و 
در بیشتر موارد شاهد استفاده از چاقو و به طور خاص چاقوی ضامن دار از 
سوی نوجوانان و جوانان در نزاع ها هستیم وبی تردید حذف آن از فهرست 
ســلاح های سرد موجب افزایش آن در بین نوجوانان خواهدشد.بنابراین از 
ایــن پس اگر چاقوی ضامن داری در بین نوشــت افزار یک دانش آموز یا 
داخل جیب او پیدا شــد، کسی حق ندارد او را بازخواست کند؛ چرا که بر 
اساس قانون دیگر سلاح سرد خطرناک محسوب نمی شود و شاید او بخواهد 
در آینده قصاب شود و از هم اکنون در حال تمرین استفاده از ابزار کارش 
است. اما نکته بعدی در خصوص جمله قابل تأمل نویسندگان این تبصره 
اســت؛ آنجا که آورده اند »حمل شمشیر وقمه، قداره یا پنجه  بوکس که به 
منظور درگیری فیزیکی و ضرب و جرح انجام شود، جرم محسوب می شود« 
یعنی اگر فردی بگوید قصد استفاده از شمشیر 60سانتیمتری همراه خود 
را ندارد و تنها برای تیپ سامورایی جدید خود آن را به کمر بسته، باید باور 
کرد؛ آخر چگونه می شــود قصد یک نوجوان بدون سابقه خشونت قبلی را 
محرز کرد. از سوی دیگر تعداد قابل توجهی از قتل ها در نزاع های خیابانی 
به دنبال خشم آنی و ضعف افراد در کنترل خشم خود رخ می دهد و اصولاً 
بــا چه ابزاری جز حدس و گمان می توان قصد آدم ها را فهمید و این نکته 
هم زمانی جالب تر می شود که بدانیم بیش از نیمی از رانندگان خودروها، 
هم اینک در کشور ما به اشکال مختلف یکی از ابزارها را که می تواند آلت 
قتل باشد، همراه دارند و تنها بهانه آن ها مقابله با سارقان زور گیر است.به هر 
روی به نظر می رسد تصویب یک قانون مطلق وبی قید و استثنا می تواند در 
حفاظت از جان شهروندان مؤثرتر باشد، تا آنکه با گذاشتن چند تبصره راه 

فراری برای افراد فرصت طلب بگذاریم.

یک نماینده مجلس در تذکری به وزیر آموزش و پرورش:
 شاهد تعطیلی سریالی 

دانشگاه فرهنگیان هستیم

ایسنا: صدیف بدری دیروز در تذکر شفاهی خود خطاب به وزیر آموزش و 
پرورش، اظهار کرد: امسال شاهد وضعیت نابسامان و مأیوس کننده ای در 
آموزش و پرورش کشور هستیم که اخیراً هم تعطیلی سریالی دانشگاه های 
فرهنگیان که تنها مســیر منطقی و اصولی جذب معلم است، نمونه ای از 

آن هاست.
نماینده مردم اردبیل در مجلس افزود: مرکز آموزش عالی آزادگان نیر که 
از توابع استان اردبیل است و سال هاست تربیت معلمان را برعهده دارد، با 
خطر تعطیلی مواجه شده و این اقدام غیراصولی چه معنایی می تواند داشته 
باشد.وی ادامه داد: فرهنگیان در سراسر کشور با مشکلات عدیده معیشتی 
مواجه هســتند و دســت و پنجه نرم می کنند، اما در وزارتخانه شما هیچ 
اراده ای برای حل مشــکلات دیده نمی شود. انتظار داریم در اسرع وقت با 
تغییر رویکرد خود آموزش و پرورش را از این وضعیت نجات دهید و کاری 

نکنید که مجلس در تأیید صلاحیت شما تجدید نظر کند.

خبر

جامعه/ محبوبه علی پور: فراورده حلال مقوله ای عقیدتی، 
اجتماعی و انسانی است.آیت الله عالمی، نماینده ولی فقیه در 
وزارت جهاد کشــاورزی با بیان این مطلب درحاشیه افتتاحیه 
نخســتین همایش بین المللی فراورده های حلال گفت: امروزه 
اقبال به مبحث اســتاندارد حلال از سوی کشورها و گروه های 
متعددی در جهان رو به گســترش اســت.از این رو باید توجه 
داشــت هر قدر این محصولات با اتکا بــر ضوابط و معیارهای 
شرعی عرضه شود، ضمن بهره مندی مردم از این فراورده ها در 
بازارهای جهانی نیز اعتبار افزون تری برای تولیدات ما به همراه 
خواهد داشــت. البته در برخی موارد شــاهدیم در جوامعی بر 
عرضه برند حلال تأکید می شــود، اما در واقع در تهیه و تولید 
این محصولات ضوابط و قواعد دینی و فقهی رعایت نمی شود.

وحید مرندی مقــدم، معاون نظارت بر اجرای اســتاندارد نیز 
درحاشیه این همایش به قدس، تأکید کرد: کشور ما قابلیت های 
چشــمگیری در عرصه صنعت حلال دارد و فقط باید بسترها 
برای بروز و ظهور این مقوله فراهم شود.چنان که ما بتوانیم از 
700 میلیارد دلار گردش مالی عرضه فراورده های غذایی حلال 
در جهان تنها 10 درصد را کســب کنیم که 70 میلیارد دلار 

می باشد، بی تردید از درآمدهای نفتی بی نیاز خواهیم شد؛ زیرا 
درآمدهای ارزی ما از فروش نفت به حدود 50-40 میلیارد دلار 
می رســد.وی همچنین افزود: درحال حاضر بیش از200 لوگو 
درجهان از ســوی دولت ها، نهادها و سمن ها در مقوله صنعت 
حلال به ثبت رسیده که بخشی از آن به جوامع اسلامی مربوط 
می شود، از این رو گام جدی استانداردسازی در صنعت یاد شده، 
ارائه یک لوگوی واحد در این قضیه است.وی با اشاره به جایگاه 
کشور در حوزه صنعت حلال در بین جوامع اسلامی، خاطرنشان 
کرد: برای دومین بار در ســال جاری موفق شدیم با اقتدار و با 
کسب 19 رأی از23 رأی بار دیگر به عضویت در هیئت مدیره 
مؤسسه استاندارد و اندازه شناسی کشورهای اسلامی )اسمیک( 
درآییم.همچنین در این مجموعه رئیس کمیته ارزیابی و انطباق 
هستیم که نقش مؤثری بر صدور گواهی نامه های حلال بر عهده 

خواهد داشت.
معاون سازمان ملی اســتاندارد ایران اضافه کرد: درحال حاضر 
روند تدوین لوگوی حلال در سازمان جهانی حلال درحال انجام 
است تا مورد قبول همه فرقه های اسلامی باشد که با مشارکت 
دراین قضیه توانستیم چنان عمل کنیم که این برند تا 98 درصد 

مطابق با فقه جعفری باشــد.دکتر اصغری،معاون وزیر و رئیس 
سازمان غذا و دارو نیز به خبرنگار ما، اظهار کرد: سیاست و هدف 
مهم این سازمان حمایت از تولید فراورده های سلامت محور با 

تأکید بر موضوع حلالیت خواهد بود.
البتــه بحث فراورده های حلال بیشــتر درخصــوص تبادلات 
اقتصادی با دیگر کشــورها مطرح اســت.چرا که درجامعه ما 
هرآنچه تولید و عرضه می شود، متکی بر اصول و احکام اسلامی 

بوده و حلالیت آن مشخص است. 
 همچنین تمام محصولات آرایشی و بهداشتی که به کشور وارد 
می شود، مسئله حلال بودن اجزای آن مورد بررسی قرار گرفته 

و تأیید می شود، در غیر این صورت امکان ورود و عرضه در بازار 
داخلی را نخواهند داشــت.گفتنی است نخستین همایش بین 
المللی فراورده های حلال، با حضور شخصیت های برجسته ای 
از جهان اسلام به میزبانی دانشگاه علوم پزشکی مشهد از دیروز 

آغاز شده تا 24 آذرماه ادامه خواهد داشت.
در مراســم افتتاحیه این همایش، پیام هایی از سوی حضرت 
آیــت الله ســبحانی و عبدالعزیز تویجری، دبیرکل ســازمان 
آیسسکو )سازمان اسلامی، آموزشی، علمی و فرهنگی( قرائت 
شــد.همچنین دومین همایش بین المللی فراورده های حلال 

سال آینده در تبریز برگزار می شود.

معاون وزیر و رئیس سازمان غذا و دارو در گفت و گو با قدس: 

حلال بودن محصولات آرایشی و بهداشتی وارداتی بررسی می شود

مسئول دفتر آموزش و پرورش عشایر اعلام کردسخنگوی کمیسیون آموزش خبر داد رئیس سازمان مدارس غیردولتی: سخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس:

تعیین  تکلیف استخدام معلمان 
حق التدریسی تا یک ماه آینده

وجود 1900 مدرسه کانتینری و 
چادری در کشور

تصویب صندوق حمایت از توسعه 
مدارس غیردولتی پس از ۲0 سال

10 درصد مردان و 1۲ درصد زنان 
از سن ازدواج گذشته اند

ایلنا: سخنگوی کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس با بیان 
اینکه پس از تصویبِ طرحِ استخدام معلمان حق التدریس و 
مربیان نهضت سوادآموزی در مجلس و شورای نگهبان، آیین 
نامه اجرایی باید ظرف سه ماه در دولت تدوین شود، گفت: 
فکر می کنم این طرح تا یک ماه دیگر در مجلس و شورای 

نگهبان تعیین تکلیف شود.
حمایــت میرزاده، گفت: طرح، فرایندی طولانی را پشــت 
سرگذاشــت و در نهایــت در کمیســیون آموزش مجلس 
تصویب شــد؛ قرار اســت بزودی این طرح در صحن علنی 
مجلس قرائت شود و اگر مجلس و شورای نگهبان تصویب 

کنند، برای اجرا به دولت ابلاغ شود.
وی با تأکید بر اینکه در این طرح حتماً آزمونی از این افراد 
از طریق سازمان سنجش برگزار می شود، گفت: همچنین 
ســطح نمرات و حد نصاب علمی توســط وزارت آموزش و 

پرورش مشخص خواهد شد.
سخنگوی کمیسیون آموزش مجلس، اضافه کرد: سازمان 
اداری-استخدامی نیز مشخص می  کند که در کدام استان، 
شهرستان و چه جنسیتی و در کدام دوره نیاز است. دولت 

سه ماه وقت دارد که آیین نامه اجرایی را تدوین کند.

ایسنا: مسئول دفتر آموزش و پرورش عشایر وزارت آموزش 
و پرورش تعداد مدارس کانتینری عشــایری را 1000 عدد 
اعلام کرد و گفت: ما به همین تعداد مدرسه دیگر نیاز داریم 

تا شرایط عادی داشته باشیم.
 همچنین 900 مدرسه چادری داریم که بهتر است به جای 
ســاخت مدارس ثابت، خیران مدرسه ساز در زمینه اهدای 

مدارس کانتینری اقدام کنند.
محمدرضا سیفی با بیان اینکه در حال حاضر 6100 مدرسه 
عشــایری در کشــور فعالیت دارد که از این تعداد 5275 
مدرسه ابتدایی هســتند، گفت: از مجموع مدارس ابتدایی 
5154 دبســتان به علت بافت اقلیمی و فرهنگی مختلط 
هستند و بدین ترتیب نزدیک 90 درصد مدارس عشایری 
ایران مختلط هســتند و اغلب آن ها قــوم و خویش بوده و 
اشکالی نیست.وی اذعان کرد:حدود 60 مدرسه کپری داریم، 
اما این بدین معنی نیست که مدرسه کپری مطلوب نیست. 
مدارس کپری ضد زلزله، سرما و گرما بوده و یکی از نمادهای 
قوم عشایر هســتند و اتفاقاً در زلزله های اخیر این مدارس 
هیچ آسیبی ندیده اند، نکته مهم حضور معلم و تجهیز این 

کپرها به مواد آموزشی است.

تسنیم: رئیس ســازمان مدارس غیردولتی، گفت:  اساسنامه 
صندوق حمایت از توسعه مدارس غیردولتی با اولویت مناطق 
محــروم با پیگیری های مجدانه پس از 20 ســال به تصویب 
هیئت وزیران رسید.مجتبی زینی وند، اظهار داشت: با راه اندازی 
صندوق حمایت از مؤسســان مــدارس غیردولتی، پرداخت 
بخشی از حق بیمه سهم مؤسس و کارکنان غیررسمی مدارس 
غیردولتی، گام مهمی در ایجاد انگیزه و تأمین امنیت شغلی 
و آرامــش خاطر جمع کثیری از معلمان شــاغل در مدارس 
غیردولتی اســت.وی اضافه کرد: صندوق حمایت از مؤسسان 
مدارس غیردولتــی، نقش مهمی در تحقق توســعه عدالت 
آموزشی دارد و بستر مناسبی جهت بهره مندی دانش آموزان 
مستعد بی بضاعت در مناطق کمتر برخوردار فراهم می آورد.وی 
افزود: از مهم ترین موضوعات فعالیت صندوق، اعطای تسهیلات 
به مؤسســان برای خرید، تملک ســاختمان و زمین، ساخت 
بنا، اجاره، نوســازی، مقاوم سازی و تبدیل به احسن، توسعه 
و تجهیز برای رسیدن به اســتانداردهای آموزشی و پرورشی 
است.زینی وند تصریح کرد: کمک به تأمین بخشی از شهریه 
دانش آموزان مستعد بی بضاعت و ایتام با اولویت مناطق محروم 

و کمتر برخوردار از موضوعات فعالیت صندوق است.

خانه ملت: ســخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس گفت: 
در مجلس هفتم طرحی با موضوع ازدواج جوانان به شــور 
گذاشته شد و با عنوان تسهیل ازدواج جوانان تصویب و به 
قانون تبدیل شد که بر اساس آن همه دستگاه ها موظف به 

انجام اقداماتی در این خصوص شدند.
احد آزادیخواه ادامه داد: در این قانون دولت مکلف به تأسیس 
صندوق ذخیره جوانان، پرداخت وام ودیعه مسکن به جوانان، 
در اختیار گذاشتن مسکن موقت از سوی شهرداری ها، بنیاد 
مسکن و خیریه ها به جوانان، پرداخت کمک هزینه زندگی 
به آن ها بر اســاس اولویت، ترغیــب خانواده ها به برگزاری 
جشن های عروسی به صورت گروهی، همچون جشن های 
دانشــجویی، ترویج ازدواج آسان از طریق رسانه ها و متون 

درسی، طرح مشاوره قبل و بعد از ازدواج و... شد.
وی تأکید کرد: متأســفانه نزدیک به اتفاق موارد مذکور در 
قانون ذکر شــده از سال 84 تاکنون در دولت های مختلف 
اجرایی نشده است و این ســبب رشد منفی در امر ازدواج 
شــده است؛ به طوری که اکنون ســن 10 درصد مردان از 
ســن متعارف ازدواج گذشــته و این رقم در میان زنان 12 

درصد است.

یادداشت 

*علی محمدزاده
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